
вторник 14март 2023година/32 брой50(9141)

EUR:
1.95583

GBP:
2.21323

USD:
1.82685

CHF:
2.00598

17oC

Левият
вестник

МаксиМални

1 лв.

12

а
к

ц
е

н
т

Променливо

София

няколкоДУМИ

едва 2 на сто от доматите 
и краставиците на пазара са 
с български произход, защо-
то у нас от години се унищо-
жават оранжериите, твърдят 
производители.

според млекопрера-
ботвателите това ни чака и с 

млечните продукти в следва-
щите месеци. Ще се консу-
мират само чужди изделия с 
различни етикети, но с една-
къв пълнеж.

в България на практика 
не се произвежда масло от 
прясно мляко, защото само 

две мандри се занимават с 
тази дейност. Масовият внос 
е от Франция. 

Полша и турция са най-
големите вносители на пло-
дове и зеленчуци у нас.

всички големи вериги 
ликвидират малкия и сред-

ния бизнес в страната. те 
имат специални бюджети, с 
които да покриват загубите 
си. тази политика ще ликви-
дира българското производ-
ство, твърдят експертите. 

Изберете 
родното. 
АмА кАк?

 Мирът и доходите най-важни за БСП

едва 2% от доматите 
на пазара са български
Самодвемандриунаспроизвеждатмаслоотпрясномляко
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За БСП важните акценти са да не се въвлича България във война-
та, борба с инфлацията и увеличаване на доходите и защита на семей-
ството и децата, заяви Корнелия Нинова.

овекът е това, с което се храни. 
тази древна мъдрост се потвържда-
ва в най-голяма степен днес, когато 
глобализмът е окупирал живота ни 
до такава степен, че вече не сме си-
гурни какво точно слагаме на трапе-
зата и в чинията на децата ни. Про-
изходът на храната ни е от голямо 
значение. Диетолозите предупреж-
дават, че човешкият организъм ус-
воява най-добре онези храни, които 
са произведени там, където се е поя-
вил на бял свят. в някои европейски 
държави, например, има забрана да 
се продават плодове и зеленчуци, 
произведени на повече от 50 км от 
населеното място. От всякаква глед-
на точка това е правилно.

Първо, със сигурност ще са по-ев-
тини - транспортните разходи заемат 
поне 1/3 част от цената на стоката в 
магазина.

второ, научни изследвания до-
казват, че с времето в салатите, на-
пример, нитратите се превръщат в 
нитрити, които тровят тялото ни. 
Затова трябва да се предпочита род-
ното производство.

но как, след като родното земе-
делие е абсолютно изоставено и мач-
кано с десетилетия. 2% от доматите 
на пазара са български, а като идеш 
на пазара - всичките са описани като 
нашенска стока.

нужна е държавна политика в 
земеделието. както правят белите 
държави. 

ч

Нора СтоичКова
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Маргарита Петкова
С откровения 
за люБовта 
в „Белите Ми нощи“
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иСкат 
оСтавки 
в „левСки“
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обиколка на пазара в Джулюница, община Лясковец, направи водачът на листата на БСП 
за велико търново Кристиан вигенин. “Да си номер 1 е отговорност”, коментира пред хората той

ВкадъР

китай не Се 
Бои от СБлъСък
СъС Сащ

ПроФ. георги Михайлов:
тежкият ПроБлеМ 
на здравната ни 
СиСтеМа е С кадрите
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недостиг на медици и зас-
таряващи специалисти отчитат 
от национални асоциации на за-
етите в здравеопазването. 

Близо 4000 са общопракти-
куващите лекари в България, а 
средната им възраст е около 60 
г., заяви пред БтА председате-
лят на националното сдруже-
ние на общопрактикуващите 
лекари в България (нСоПЛБ) 
доц. Любомир киров.

У нас парите за първична по-
мощ са 5 пъти по-малко от ЕС, 
а за един преглед българският 
общопрактикуващ лекар взема 

средно не повече от 12 лева. 
на 8 март от сдружението 

изпратиха писмо до служебния 
министър на здравеопазването 
Асен меджидиев, във връз-
ка със запитвания от  новоза-
вършили медици, желаещи да 
специализират “обща медици-
на” и проблемите, с които се 
сблъскват.

По думите на доц. киров 
има желание сред младите ме-
дици да станат общопрактику-
ващи лекари. Според него има 
още какво да се направи, за да 
стане общата медицина по-

привлекателна специалност. 
“от една страна - разрешаване 
и въвеждане в употреба на на-
шите практики на допълнител-
ни методи за диагностика и въз-
можности за лечение и от друга 
страна - значително подобрява-
не на финансирането и правила-
та на работа. Самият начин на 
специализиране на “обща ме-
дицина” също се нуждае от по-
добрение”, посочи доц. киров. 
той припомня данни от прове-
дено през 2007-2008 г., е пока-
зало, че 74% от общопрактику-
ващите лекари изпитват средна 

и висока степен на “бърнаут” 
(синдром на прегарянето).

недостигът на медицин-
ски сестри е другият болезнен 
проблем на българското здра-
веопазване. около 63% от ме-
дицинските сестри в България, 
които сега работят в лечебните 
заведения, са над 63 г., т.е. в 
пенсионна възраст, коментира 
председателят на Управителния 
съвет на Българската асоциация 
на професионалистите по здрав-
ни грижи (БАПЗГ) милка васи-
лева. И сестрите, и акушерките 
у нас крайно недостатъчни, по-

ради което се налага да работя 
на повече от едно място, а тези, 
които работят само на едно 
място, са принудени да вършат 
работата на двама или трима 
души. Има проучвания, според 
които 82 % от медицинските 
специалисти твърдят, че имат 
всички симптоми на “синдрома 
на изпепеляването”. останали-
те 20% също имат симптоми, 
но не са достигнали крайната 
степен на “синдрома изпепеля-
ването”, обясни василева. 

Още по темата на стр. 11

новосформираното “Движение за култура” готви  шест-
вие в столицата на 16 март, с което да поиска оставката на 
директора на народния театър васил василев. то направи 
заявка за законови промени, които занапред да не допускат 
театрални институти да стават притежание на директорите 
си. в понеделник проф. Георги каприев, режисьорите Ли-
лия Абаджиева и костадин Бонев, актьорите камен Донев, 
валери Йорданов, Албена колева и никола Додов обяви-
ха създаването на “Движение за култура”. Според Геор-
ги каприев липсата на адекватно законодателство отваря 
възможност за една кризисна ситуация, която руши една 
национална институция, каквато е народния театър.

културните дейци ще настояват актьорската професия 
да не се дирижира от общите норми на кодекса на труда. 
Формалната причина за дисциплинарното уволнението на 
главния режисьор на народния театър Александър мор-
фов от настоящия директор васил василев бе, че той не 
се е явил два дни последователно на работа. Друго тяхно 
искане е да участват в разработването на нова стратегия за 
развитие на българската култура.

Актьорът валери Йорданов посочи, че за 4 месеца, т.е. 
в мандата на васил василев, щатът в народния театър е 
нараснал от 231 на 312 души. Имало примери, при които 
на мястото на един уволнен се назначавали 5-ма човека, 
които да извършват неговата работа. 

Движението ще проведе протестното си шествието на 
16 март в 14 часа, а началната точка е министерството на 
културата. то ще премине през президентството и ще при-
ключи пред сградата на министерския съвет. 

След изборите ще се търсят варианти за спра-
вяне с липсата на адекватна Спешна помощ за 
Златарица и останалите малки населени места в 
региона, съобщи водачът на листата на “БСП за 
България” във велико тръново и Ямбол на среща 
с избиратели в Златарица. Заедно с него бяха и 
кандидатите за народни представители валентина 
Димова, Цвета Галунова, огнян Стоянов, област-
ният лидер на социалистите мариана Бояджиева 
и местният председател на БСП валентин Попов.

не е нормално в 21-ви век една линейка да об-
служва две общини. немислимо е хората сами да 
карат болните си роднини до съседни села, за да 
могат да бъдат прехвърлени в линейка на “Спеш-
на помощ” във велико търново или Горна оряхо-
вица, заяви вигенин. 

“въпросът с корупцията продължава да си 
стои. тези схеми, които са създадени от ГЕРБ и 
ДПС, сега отново започват да се наместват. тряб-

ва да се създаде среда, в която те да бъдат невъз-
можни. Ако тези милиарди не изтичат - могат и 
пенсиите, и заплатите да са по-високи. Ще има 
пари и за линейка, както и да се обновят болници-
те”, увери вигенин. 

местните жители се оплакаха, че държавата е 
загърбила малките общини. По думите им в Зла-
тарица трябва да бъде доизградена канализация-
та, но преди това е необходимо да бъде направена 
пречиствателна станция. За нея има осигурени 
средства, но не се явява изпълнител, който да 
поеме обекта. Сериозен проблем са и тромавите 
процедури за почистване на речните корита, как-
то и голямата популация от бездомни кучета, за 
което държавната власт нехае. освен линейка и 
Център за спешна медицинска помощ, в града от 
много години няма и пожарна. наскоро дори се 
запалила къща, но постройката изгоряла до прис-
тигането на специализиран автомобил от Елена.

Полицията залови бус с 37 мигранти на автомагистрала 
“Струма” в участъка между София и Перник. Чужденците 
твърдят, че са от Афганистан. Бусът е спрян на магистрала-
та, докато е пътувал в посока към Перник. Хората са били 
натъпкани в превозното средство един върху друг.

Бусът е със софийска регистрация. Арестуван е и 20-го-
дишен български гражданин, който е шофирал микробуса, 
който е известен на полицията.

“Групата е наблюдавана от ГДБоП. Следена е през ця-
лото време, задържането е контролирано. не е имало инци-
денти. направили сме контролни пунктове, разстановки по 
места и там предприемаме спиране. не предприемаме рис-
ковани спирания”, коментира вътрешният министър Иван 
Демерджиев. 

това е поредната група мигранти, която се задържа в 
този район. в края на януари бе задържана група мигранти 
в Перник. 31 души нелегални мигранти, отново от Афганис-
тан, е следвало да бъдат превозени с български транспорт 
извън страната.

Над половината сестри и 
личните лекари са над 60 г.
Унаспаритезапървичнапомощса5пътипо-малкоотЕС

КристианВигенин:

Ще търсим варианти за достъпна 
Спешна помощ в малките населени места

Полицията хвана 
претъпкан бус с 
мигранти край София

СнимкаБТа

Никола Додов, Албена Колева, Камен Донев, проф. Георги Каприев, Лилия Абаджиева,  
Валери Йорданов (от ляво надясно) са част от членовете на новото движение

Режисьори и актьори се обединиха 
срещу директора на Народния театър 
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За бСП важните ак-

центи са да не се въвлича 
българия във войната, 
мир, дипломация и прего-

вори, борба с инфлацията 
и увеличаване на доходи-

те и защита на българско-

то семейство, семейните 
ценности и на децата. това 
заяви лидерът на партията 
корнелия нинова в тв ин-

тервю. "ние не сме против 
хората с различна сексу-

ална ориентация. техните 
права са гарантирани в 
конституцията, готови сме 
да ги защитаваме. но не 
искаме в образователната 
система да влиза джендър 
идеология при малолетни 
и непълнолетни. След 18 
г. всеки да прави каквото 
иска", коментира тя.

"кС реши, че истанб-

улската конвенция е про-

тивоконституционна, но 
въпросът не е приключил. 
Преди 3 седмици Съд-

ът по правата на човка в 
Страсбург се произнесе по 
дело с литва и нПо. Ста-

ва въпрос за книжка, която 
преподава лгбти идео-

логия на малолетни. Съд-

ът се произнесе, че това е 
възможно, че трябва да се 
прави и осъди правител-

ството. това беше първата 
лампа, която светна", обяс-

ни нинова. Преди две сед-

мици ЕП прие резолюция, 

в която възлага на Съвета 
на Европа да ратифицира 
истанбулската конвенция 
от името на всички държа-

ви членки, дори от името 
на тези, които не са съглас-

ни", припомни нинова. 
"като жена, майка и 

българка борбата за деца-

та ще е моята кауза. водя 

тази битка от 5 години. 
възразявала съм пред 
наши европейски парт-

ньори. казвала съм им, че 
конституцията на бълга-

рия обяви истанбулската 
конвенция за противокон-

ституционна и не можем 
да я прилагаме. на това 
съм получавала отговор, 

че трябва да преодолеем 
забраните на вътрешното 
си законодателство", ко-

ментира нинова. тя при-

зова родителите да пазят 
децата си. трябва да си 
запазим децата момиче и 
момче, а ние да сме май-

ки и бащи, не родител 1 
и родител 2, категорична 

е нинова. тя съобщи, че 
имат множество сигнали 
от детски градини и учи-

лища за различни начини 
и форми за въвеждане на 
децата в това.

бСП продължава да 
настоява за налагане на 
таван на цените на стоките 
от малката потребителска 

кошница. "това е адекват-

на, съвременна, европей-

ска и модерна практика. 
Прилага се в испания, 
Португалия, испания, 
гърция, Франция догово-

ри с търговските вериги 
200 стоки да се продават 
под 2 евро за срок от 3 
месеца. Смятаме, че като 
временна мярка това е 
единствената, която може 
да проработи", поясни ни-

нова и допълни, че таванът 
на цените няма отношение 
към инфлацията.

Соцлидерката допъл-

ни, че практиките за само-

регулация на пазара и без 
намеса на държавата са 
неадекватни на ситуаци-

ята. "мерките на служеб-

ното правителство няма 
да проработят. Самите те 
казват, че очакват резул-

тат след 6 месеца - дотога-

ва кое семейство ще оце-

лее при този галопиращ 
скок на цените?", възмути 
се нинова. тя определи 
високите цени и инфлаци-

ята  като състезанието на 
сегашните избори. "ПП, 
Дб и гЕрб застъпват па-

зарния механизъм. ние 
сме алтернативата, ние 
предлагаме мерки - вре-

менен таван на цените, но 
и много сериозна дълго-

срочна политика", обобщи 
лидерът на бСП. 

Корнелиянинова:

За БСП акцентите са мир, 
високи доходи и децата
Трябвадасизапазимдецатамомичеимомче,аниедасмемайкиибащи,
неродител1иродител2,призовалидерътналевицата

Една от големите мисии на бСП е 
да отстоява историческата истина и да 
се противопоставяме на коалицията на 
разрушението, заяви кандидатът за на-

роден представител от “бСП за бълга-

рия” александър Симов по повод казу-

са с Паметника на Съветската армия в 
тв интервю.

Дб и гЕрб, които уж са алтернатива 
едни на други и постоянно говорят, че 
няма да влизат в никакви съюзи, кога-

то трябва да местят и рушат паметник, 
се оказва, че нямат никакви проблеми 
да влязат заедно в политически съюз” 
коментира Симов. нашата задача е да 
проведем тази битка. има достатъчно 
много хора, които ще се организират, за 
да запазят паметника, а бСП вече запо-

чна подписка в защита на паметника. в 
българия трябва да се веят българските 
знамена. не виждам как помагаме, като 
на сградата на Столичната община се вее 
украинското знаме, има други начини да 
демонстрираш солидарност. ние показа-

хме солидарност към Украйна, като при-

ехме бежанци”, коментира Симов.

По думите му задачата пред бСП 
сега е да направи добра и структурирана 
кампания, която в момента върви. Дока-

то другите партии се карат за всякакви 
клишета, ние имаме конкретни неща, 
които да представим пред избирателите 
си, обясни той.

“Срещу бСП имаше и продължава 
да има структурирани атаки. Сега на 
терена се появява много странно по-

литическа формирование “левицата!”. 
те претендират, че ще представляват 
левите хора в българия и започнаха да 
взимат отломки от бСП, но те не са ав-

тентични. това са хора, които зададоха 
дясното лице на бСП. По тяхно време 
се прие плоският данък”, припомни 
Симов. “в един сложен парламент ус-

пяхме да направим учебниците до 12-ти 
клас безплатни и  да намерим формула 
за минималната работна заплата. Хора-

та могат да си дадат сметка, че когато 
е трябвало, бСП се е борила за техните 
интереси”, подчерта Симов и призова 
хората да гласуват на 2-ри април с но-

мер 1 в бюлетината.

Първите ни стъпки в новия парла-

мент ще бъдат свързани с борбата с 
инфлацията и спекулата, за повишава-

не на доходите, което ще се изрази със 
закон за таван на цените, заяви водачът 
на листата на бСП във враца и Хасково 
атанас Зафиров в тв ефир. Според него 
е задължително да се наложи таван на 
цените на 11-те стоки от малката по-

требителска кошница. “нужни са мер-

ки за насърчаване на местното произ-

водство и развитието на земеделието. 
това ще се случи, чрез възстановяване 
на “напоителни системи”, скъсяване 
на веригата производител-потребител, 
борба с контрабандата на границите и 
нерегламентирания внос. Също така из-

равняване на европейските субсидии с 
българските и тяхното преосмисляне”, 
коментира Зафиров. “Показахме, че 
можем не просто да обещаваме неща, 
но и да ги изпълняваме. нашите цели 
отразяват дневния ред и интересите на 
обществото - мир, благоденствие, со-

лидарност и прогрес”, подчерта той. . 
“Страната ни все още не е готова за 

Еврозоната. ние считаме, че влизането 
в нея е средносрочна и дългосрочна, а 
не краткосрочна цел. българия не е го-

това в текущите условия нито като ико-

номическо развитие, нито като жизнен 
стандарт”, заяви водачът на листата на 
бСП в Плевен проф.румен гечев.

 бСП е готова с реформа в образо-

ванието и здравеопазването в бълга-

рия. “ние предлагаме на 60 000 майки 
обвързване на размера на майчинство-

то през втората година до размера на 
мрЗ, да увеличим размера на едно-

кратната помощ за около 6 хиляди 
майки-студентки на 7000 лв. и данъкът 
върху доходите от труд до навършване 
на 26 години за близо 300 000 млади 
хора  - да е нулев, а лекарствата да са 
безплатни за всички деца до 14 г. или 
това са над 1 милион български деца”, 
заяви първият в листата на “бСП за 
българия” в Стара Загора георги гьо-

ков пред избиратели. По думите му е 
необходимо увеличаване на учителски-

те заплати и на средствата за издръжка 
на  училищата. 

В Бургас стартира инициативата на БСП за събиране на подписи в подкрепа на искането за 
провеждането на референдум “за” или “против” джендър идеологията в училищата. Мнението си 
гражданите могат да изразят в обособения пункт, разположен в централата на партията на ул. 
“Фердинандова” 60, както и в информационните пунктовена бул. “Богориди” и в комплекс “Меден 
Рудник”, до магазин БИЛА. Те могат да направят това и в клубовете на БСП в Бургас

алеКсандърсимов:

Наша мисия е да отстояваме 
историческата истина

Първите стъпки на социалистите 
в новото НС ще са таван на цените 
и закон срещу спекулата
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Едва два процента от предлаганите 
на пазара домати и краставици са родно 
производство.  "Българските продукти 
са скъпи, защото хората ги търсят, тъй 
като са вкусни", заяви велин Георгиев, 
председател на националната асоциа-
ция на оранжерийните производители, 
в ефира на Бтв.  "Пазарът в Европа е 
еднакъв: 8 лв. цена за килограм крас-
тавици не е най-високата в ЕС. ние 
имаме по-големи проблеми. от години 
се унищожават оранжериите, затова и 
не сме конкуренти. За производството 
на зеленчуци няма да получим никак-
ва държавна подкрепа. Сега големите 
оранжерии и животновъди вероятно 
няма да получат и помощ за войната в 
Украйна", възмущава се още Георгиев.

"Българските продукти са по-скъ-
пи, защото другите държави получават 
по-големи субсидии", добави и предсе-
дателят на асоциацията на млекопрера-
ботвателите Димитър Зоров. 

Според него все повече ще се задъл-
бочава липсата на български продукти 
и заради високите им цени, ще спада 
потреблението. той призова хората да 
подкрепят българското и да не си купу-
ват вода под формата на сирене и евтин 
кашкавал - "нито имат хранителна стой-
ност, нито се усвояват от организма". 

"качественото родно сирене трябва да 

е около 20 лв. в магазина,  а кашкавалът - 26 
лв.", твърди Зоров. Според него по-ниския 
ДДС за определени продукти всъщност е 
работеща мярка. Хлябът например не бил 
поскъпнал толкова много именно заради 
по-ниския ДДС, след като цените на пше-
ницата и брашното са се вдигнали.

"Подкрепете родното производство, 
защото скоро няма да го има и ще го 
търсите. Държавата в скоро време ще 
дава пари на хора, които се занимават с 
производство, но няма да има кой да ги 
вземе", призова Зоров. 

Експертът коментира и тавана на 
надценката на основни продукти, който 
ще се предложи от управляващите. 

"може би това ще бъде едно меж-
динно решение до успокояване на по-
требителските нагласи. Смятаме, че това 
трябва да стане, за да няма допълнителен 
натиск върху производителите. краста-
вици и домати няма, това ни чака и след 
около пет месеца с млечните продукти. 
Ще се консумират само чужди продукти 
с различни етикети, обаче с еднакъв пъл-
неж", твърди още Зоров.

Според велин Георгиев всички голе-
ми вериги ликвидират малкия и среден 
бизнес в страната. те имат по 1,5 млн. до 
3 млн. лв. бюджет и могат да работят на 
загуба. тази политика обаче ще ликви-
дира българското производство. 

През тази година средного-
дишната инфлация в страната 
ще бъде 9,5 на сто. През 2024 г. 
икономиката на България ще се 
увеличи с 2,8 на сто, а инфлаци-
ята ще падне до 3,5 на сто, спо-
ред икономическия бюлетин на 
оББ, цитиран от Бта. 

 в доклада пише още, 
че брутният вътрешен продукт 
на България ще се повиши през 
тази година с 1,5 на сто. Дина-
миката на БвП през послед-
ното тримесечие на миналата 
и случващото се през първите 
три месеца на настоящата го-
дина дават основание да пови-
шим прогнозата си за 2023 г. от 
0,7 на сто на 1,5 на сто, оста-
вайки относително консерва-
тивни, посочват от банката.

Според анализа, в който са 
цитирани предварителни дан-
ни на нСИ, през четвъртото 
тримесечие на 2022 г. българ-
ската икономика нараства с 2,6 

на сто на годишна база. към 
средата на годината именно 
това тримесечие, както и пър-
вото на 2023 г., се очакваше 
да са най-проблемни - от леко 
отрицателни до около нула-
та, поради войната в Украйна, 
прекъсването на газовите дос-
тавки от страна на "Газпром", 
галопиращата инфлация, поли-
тическата нестабилност в стра-
ната и икономическа активност 
около рецесията в еврозоната и 
по-специално в Германия. въ-
преки че тези предпоставки са 
валидни и досега, още в края на 
лятото стана ясно, че степента 
на тяхното негативно въздейст-
вие върху националната ико-
номика ще е далеч по-слабо от 
очакваното. така България ре-
ализира през миналата година 
3,4 на сто реален растеж, кое-
то бе много близко до нашата 
прогноза от 3,5 на сто, пишат 
от банката.

на протест излязоха зър-
нопроизводители от Северна 
България. С повече от 50 трак-
тора фермери от областите 
русе, Плевен и велико търново 
блокираха за кратко път русе-
Плевен при свищовското село 
Горна Студена.

вносът на пшеница и слън-
чоглед от Украйна ще доведе 
до фалити земеделските коопе-
рации, защото по-ниските цени 
правят българската продукция 
неконкурентноспособна, заяви-
ха протестиращите. 

те настояват и за отлагане 
на стратегическия план в земе-
делието. Протестът е безсрочен 
и на него беше приета протестна 
нота до земеделския министър 
и до служебното правителство. 

"техниката ще остане тука 

на място, докато не изпълнят 
исканията - да спрат вноса от 
Украйна на селскостопанска 
продукция. И втора точка - стра-
тегическият план, ако не могат 
да го спрат, поне да го отложат 
за година-две, защото не е при-

ложим в нашите климатични 
условия. ние като земеделски 
производители няма как да го 
изпълним и ще загубим част 
от субсидиите", заяви коорди-
наторът на протеста Димитър 
Димитров.

През януари 2023 г. от България общо са из-
несени стоки на стойност 7,689 млрд. лв., което 
е с 22,8 на сто повече в сравнение с януари ми-
налата година. внесените стоки са на стойност 
8,178 млрд. лв. или с 6,9 на сто повече спрямо 
януари 2022 година. това показват предвари-
телни данни на националния статистически 
институт. общото външнотърговско салдо е 
отрицателно през януари 2023 г. и е на стойност 
489,6 млн. лева. 

През януари 2023 г. износът на стоки от Бъл-
гария за трети страни се увеличава с 24,4 на сто в 

сравнение с януари 2022 г. и е на стойност 2,634 
млрд. лева, според нСИ. основни търговски 
партньори на България са турция, обединеното 
кралство, Украйна, Съединените американски 
щати, Гибралтар, Швейцария и Сърбия, които 
формират 54 на сто от износа за трети страни. 

вносът на стоки в България от трети страни 
през януари 2023 г. се увеличава с 0,8 на сто в 
сравнение с януари 2022 г. и е на стойност 3, 539 
млрд. лева. най-голям е стойностният обем на 
стоките, внесени от руската федерация, турция, 
китай и Украйна.

Външната търговия на червено 
с близо 490 млн. лв.

Зърнопроизводители настояват 
да спре вносът от Украйна

СнимкаБнР

Очакват 9,5 % инфлация 
през 2023 г.

Само 2% от доматите  
са български

 

 

 

Разнообразна и доста динамична е географията на вноса на хранителни стоки 
в България. Две неща обаче са константни от години - Полша и Турция са най-
големият вносител на плодове и зеленчуци у нас. В България на практика почти 
не се произвежда масло от прясно мляко, защото го внасяме от Франция. Това 
показва статистиката на Държавната комисия по стоковите борси и тържи-
щата. Оранжерийните зеленчуци в този сезон се внасят предимно от Турция и 
по-малко от Гърция. Албания обаче през последните години също засили произ-
водството на домати и краставици. На пазара има и малки количества домати 
от Испания и Нидерландия. 
Полша има огромно производство, но не на оранжерийни зеленчуци, а на карто-
фи, зеле, лук, моркови. Оттам идват и към половината от ябълките на нашия 
пазар. Причината да нямаме производство на масло от прясно мляко е, че във 
Франция себестойността му е много ниска и на практика излиза по-изгодно да 
се внася. В България в момента само две мандри произвеждат такова масло, а 
останалите го правят с помощта на сухо мляко.  
Слънчогледът за олиото също не е само български - около 30% е делът на 
Украйна. В същото време ние произвеждаме слънчоглед около 3-4 пъти над 
потребностите ни, но голяма част от него се изнася за Западна Европа. Също-
то е и с яйцата. Една трета от родното произдводство се изнася за Западна 
Европа, докато у нас се внасят яйца от Румъния и Полша. 

Откъде идват храните у нас

кашкавалъттрябвадае26лв.,асиренето-20лв.,
твърдятотасоциациятанамлекопреработвателите
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АНАТолИйсТАНКУлов

1804 г. – РОДЕН Е ЙОХАН ЩРАУС, АВСТРИЙ-

СКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 1849 г.) Син е на 
собственик на скром-

на ферма. Майка му 
умира през 1811, а 
през 1816 баща му се 
самоубива (предпола-

га се, че е заради не-

изплатени дългове). 
Щраус е известен със 
своите валсове, полки и маршове. Прави турнета 
из цяла Европа. Синът му - Йохан Щраус-младши 
също се посвещава на музиката. 

1879 г. – РОДЕН Е АЛБЕРТ АЙНЩАЙН, ГЕР-

МАНСКИ ФИЗИК, Но-

белов лауреат през 1921 
(умира 1955 г.) Смятан 
за един от най-влиятел-

ните и известни учени и 
интелектуалци за всички 
времена, неговото лице е 
едно от най-разпознава-

ните във всички части на 
земното кълбо, а често е определян и като баща-

та на съвременната физика. През 1921 г. получава 
Нобелова награда за приноса си към теоретична-

та физика и особено за откриването на закона за 
фотоелектричния ефект. Публикува повече от 300 
научни труда и над 150 други работи и получава 
почетни докторски степени от множество евро-

пейски и американски университети.

 1883 г. – УМИРА КАРЛ МАРКС, ГЕРМАНСКИ 
ФИЛОСОФ И ИДЕОЛОГ (РОДЕН 1818 г.) Извес-

тен е като един от най-ви-

дните критици на капита-

лизма. Във философията 
формулира диалектическия 
и историческия матери-

ализъм, в икономиката – 
теорията за принадената 
стойност, а в политиката 
– теорията за класовата 
борба. Възгледът му за развитието на историята 
като резултат от класовата борба, в която едри-

ят капитал и пролетариатът са антагонистични 
сили, е основно положение в марксизма – идеологи-

ята, възникнала на базата на неговите учения.

1928 г. - РОДЕН Е ТЕМЕЛКО НЕШКОВ (УМИ-

РА 2012 г.) в днешна РС Маке-

дония. Лежи в затворите на 
титова Югославия 12 години 
по политически причини, за-

щото отхвърля македонизма 
и не желае да се откаже от 
българския си произход. Под 
закрилата на ООН живее със 
семейството си в продълже-

ние на 10 години в Западна Ев-

ропа, а през 1982 г. окончателно се сбъдва мечта-

та му да се заживее в България.    

1958 г. – АСОЦИАЦИЯТА НА ЗВУКОЗАПИС-

НИТЕ КОМПАНИИ В САЩ 
учредява наградата Грами. 
На ежегодната церемония по 
връчването им, която обикно-

вено се провежда през февруа-

ри, участват най-известните 
изпълнители, а връчването на 
наградите в някои от най-попу-

лярните категории се излъчва 
пряко по телевизията и привлича много публика.

1993 г. – УМИРА ПЕТЪР ЧЕРНЕВ, АКТЬОР 
(РОДЕН 1934 г.) Има 
множество театрални 
и филмови роли. Сред по-
известните филми, в ко-

ито играе, са “На всеки 
километър”, “Дъщерите 
на началника”, “Изгори, 
за да светиш”, “По диря-

та на безследно изчезна-

лите” и много други. 

всеки ден служеб-

ната власт демонстрира 
своята безпомощност 
пред галопиращите цени 
и високата инфлация. 
то не бяха проверки, то 
не бяха анализи, то не 
бяха схеми и диаграми, 
и накрая - нищо. Уни-

версалното обяснение 

и оправдание е, че няма 
работещ парламент, кой-

то има правомощията 
да променя законите. 
най-опасното обаче в 
днешната ситуция е, че 
членовете на сегашният 
кабинет с изявленията си 
правят всичко възможно 
да объркват обикнове-

ния българин. 
Да вземем например 

служебния икономиче-

ски министър. от някол-

ко седмици той се мъчи 
да бъде оригинален. 
Лансира някакви идеи, 
после се отказва от тях и 
ги замества с други. най-
новото, което той измис-

ли към днешна дата е, че 
служебното правител-

ство ще се откаже да въ-

вежда таван на надцен-

ките - мярка, обсъждана 

преди това надълго и на-

широко. Дори почти се 
стигна и до фиксирането 
й на 25%. “не виждам 
нужда от тавани на над-

ценка”, изведнъж прозря 
служебният министър. 
той повтори идеите за 
промени в подзаконови-

те нормативни актове, 
които да помогнат сре-

щу високите цени.
Преди седмици ми-

нистърът възложи на 
българските търговски 
аташета да събират цени-

те на хранителните стоки 
в съответната страна, къ-

дето работят, а след това 
ще бъдат публикувани 
в сравнителна таблица. 
Сайтът с тези цени тряб-

ваше вече да е факт, но 
това така и не се случва. 

от своя страна обаче 

икономическият вице-

премиер Христо алекси-

ев не се е отказал от въ-

веждането на таван на 
надценките. това поне 
стана ясно от негови-

те думи по Бтв. Спо-

ред него надценката не 
бива да е повече от 10%, 
въпреки обсъжданите 
по-рано 25 %. тези 10 
процента щели да важат 
за 50 - 100 продукта от 
малката потребителска 
кошница. 

не е изключено тези 
дни да се появи друг слу-

жебен министър с други 
идеи, които да направят 
родните потребители 
разногледи и те да се чу-

дят на кого да вярват. а 
най-добре да вярват на 
все по-празните си хла-

дилници и портфейли.

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

Накогодавярваме
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По желание на читате-

ли ще отворя дума за бъл-

гарската следа в тазгодиш-

ните оскари. “навални”! 
това е бг-следа не 

просто в оскарите, а в за-

бъркването на един шпи-

онски трилър, който гледа-

ме в реално време с реални 

последствия и пластове. и 
ако получи “оскар”, това 
ще означава, че академи-

ята взима страна. 
това, което е било за-

мислено като епопея на 
забравения навални, оба-

че вместо да му изпише 
веждите, като че ли му 
е изболо очите. Цялата 
работа изглежда доста 
неловко сценографирана. 
навални не просто си иг-

рае зле ролята, а изглежда 
нарцистично налудничав. 
и не просто, неубедите-

лен, а направо несимпа-

тичен. 
на Христо Грозев пък 

е дадена ролята на хай тек 
нърда на Джеймс Бонд, 
който с две траквания по 
клавиатурата намира от 
дълбокия руски нет теле-

фонните номера на отро-

вителите на руския опо-

зиционен лидер. като за 
данните плаща от джоба 
си. и вика: само да не раз-
бере жена ми! 

не, не се майтапя, това 
си е реплика от филма. 
После сядат и почват да 
ги набират един по един, 
докато най-тъпият клъвва 
и си изпява всичко. По 
телефона! Щото руските 
тайни служби са пълни с 
кретени. Били се опита-

ли да отровят навални с 
новичок в гащите! Пълни 
дебили!

Путин унизен, да жи-

вей навални. 
на финала алексей 

анатолиевич се завръща 
геройски в русия, където 
по същество доброволно 
се предава на властите и 
бива заточен в Сибир. и 

понеже като отидеш в Си-

бир, дорогие друзя, всич-

ки те забравят, две години 
по-късно се налага да си 
припомним кой беше тояЕ 
с номинация за оскар. а 
Христо Грозев дава интер-

вюта от Ел Ей. 
Значи, вижте, аз не съм 

предубеден човек.
не изключвам всич-

ко да е било точно така. 
и дори съм убедена, че 
руските тайни служби са 
пълни с идиоти. 

и нямам нищо против 
да ме лъжат дори. но ин-

телигентно и талантливо.

фейсбук

П.С. Коментарът е 
писан преди официално-

то обявяване на награди-
те “Оскар”

  �
Ирина АСИОВА - 
ДИАМАНТ

„Навални”-понедабяха
излъгалиталантливо
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Блумбърг тв

Signature Bank беше затво-
рена от регулаторите в саЩ в 
неделя, вторият масивен бан-
ков фалит за три дни и третата 
банка, която спира дейност-
та си след колапса на SVB и 
Silvergate.

Базираната в Ню Йорк бан-
ка беше изправена пред криза 
на доверието, след като в петък 
регулаторите поеха контрола 
върху средния кредитор SVB 
Financial Corp. Signature също 
се разклащаше от залог върху 
крипто банкирането, който се 
провали, след като секторът се 
срина и банковите регулатори 
предприеха строги мерки сре-
щу излагането на кредиторите 
на цифрови активи. Провалът е 
третият по големина в история-
та на саЩ.

Банката се надпреварваше 
да намери купувач или друго 
решение, за да подкрепи финан-
сите си преди понеделник су-
тринта, но не успя да осъщест-
ви продажбата навреме, според 
източници на Bloomberg и The 
Wall Street Journal.

Кой е следващият?

внезапното затваряне на 
Silvergate Capital Corp. и при-
бързаното набиране на сред-
ства от страна на SVB Financial 
Group накараха акциите на аме-
риканските банки да се сринат 
и да започнат слухове в индус-

трията: възможно ли е това да 
е началото на много по-голям 
проблем?

Проблемът и при двата 
калифорнийски заемодателя 
беше необичайно непостоянна 
база от вложители, които бър-
зо изтегляха пари. Но под това 
има пукнатина, достигаща до 
финансите: нарастващите лих-
вени проценти оставиха банки-
те, натоварени с нисколихвени 
облигации, които не могат да 
бъдат продадени набързо без 
загуби. така че, ако твърде 
много клиенти използват сво-
ите депозити наведнъж, има 
риск от порочен кръг.

в света на инвестирането 
“хората питат кой е следващи-

ят?”, каза Йенс Нордвиг, осно-
вател на компаниите за пазарен 
анализ и разузнаване на данни 
Exante Data и Market Reader. 
“Получавам много въпроси за 
това от моите клиенти”.

На фона на тегленията на 
депозити в SVB главният из-
пълнителен директор призова 
клиентите  да “запазят спокой-
ствие”.

Непосредственият риск за 
много банки може да не е екзис-
тенциален, според анализатори, 
но все пак може да бъде болез-
нен. вместо да се изправят пред 
голямо натрупване на депозити, 
банките ще бъдат принудени да 
се конкурират по-силно за тях, 
като предлагат по-високи лих-

вени плащания на спестители-
те. това би подкопало печалби-
те на банките от кредитиране, 
намалявайки печалбите.

малките и средните банки, 
където финансирането обикно-
вено е по-малко диверсифици-
рано, могат да бъдат подложени 
на особен натиск, принуждавай-
ки ги да продават повече акции 
и да размият настоящите инвес-
титори.

„Ужасни удари”

“Silicon Valley Bank е само 
върхът на айсберга”, твърди 
кристофър уолън, председа-
тел на Whalen Global Advisors, 
фирма за финансови консул-
тации. “Не се притеснявам за 

големите, но много от малките 
ще понесат ужасни удари”, каза 
той. “много от тях ще трябва да 
съберат капитал”.

Членът на борда на Signature 
Барни франк, бившият конгрес-
мен, който формира половина-
та от забележителния финансов 
закон на Дод-франк след фи-
нансовата криза от 2008 г., каза, 
че Signature е претърпяла изтег-
ляне на депозити за милиарди 
долари в петък.

“това беше паника, генери-
рана от SVB”, заяви той в ин-
тервю пред WSJ. “Бяхме добре 
до последните няколко часа в 
петък.”

клиентите на Signature ще 
получат обратно всичките си 
депозити, включително пари 
над лимита от $250 000 за фе-
дерална депозитна застраховка, 
казаха банковите регулатори.

съвместен ход на федерал-
ния резерв и министерството на 
финансите предприеха изключи-
телната стъпка за определяне на 
SVB и Signature Bank като сис-
темен риск за финансовата сис-
тема, давайки на регулаторите 
гъвкавост за защита на незастра-
хованите депозити. регулатори-
те се надяваха, че това и други 
ходове за защита на депозитите 
ще спрат въздействието на из-
плашените клиенти на други 
места в понеделник сутринта.

Докога паниката ще продъл-
жи и дали започналите фалити 
няма да се множат по ефекта на 
доминото - тепърва предстои да 
разберем.  

“Бъди буден, бъди 
беден”: Жена на топ ръ-
ководна позиция в Silicon 
Valley Bank и ЛГБт+ ак-
тивистка е под прицел за 
неизпълнение на задъл-
женията си в банката.  

Silicon Valley Bank 
(SVB), която наскоро 
се срина, след като обя-
ви загуби на стойност 
1,8 милиарда долара, е 
оперирала без главен 
директор по управление 
на риска почти 9 месе-
ца между април 2022 и 
януари 2023 година. Бив-
шият главен директор по 
риска Лаура изуриета 
е напуснала през април 
м.г. и не е била заменена 
до назначаването на ким 
олсън през януари 2023 
година.

с активи на стойност 
над 209 милиарда долара 
базираната в калифорния 
кредитна банка е шест-
найсетата по големина в 
америка. тя стана и най-
голямата сринала се бан-
ка от финансовата криза 
през 2008 г. насам.

в същото време, ди-
ректорката на “управле-
ние на финансовия риск” 
на английския клон на 
SVB, Джей Ерсапа, бе об-
винена в приоритизиране 
на инициативи за насър-
чаване на разнообразие-
то, в ущърб на действи-
телните си функции.

Докато Ерсапа е 
действала като главен ди-
ректор по приходите на 
Silicon Valley Bank за Ев-
ропа, африка и Близкия 
изток, тя е организирала 
редица ЛГБт+ инициати-
ви, включително едноме-
сечна прайд-кампания и 
обучения по „безопасно 
пространство“ за служи-
телите.

в миналото тя е мо-
дерирала и организаци-
ята за най-добрите град-
ски прайдове за Европа, 
Близкия изток и африка 
и е участвала като пане-
лист в градската среща на 
банката “Global Pride”, за 
да сподели опита си като 
цветнокожа лесбийка.

Профилът й в 

LinkedIn сочи, че тя е 
имала успешна кариера, 
като е работила за седем 
високоспециализирани 
компании от финансовия 
сектор, включително Citi, 
Barkley‘s и консултант-
ската фирма Deloitte.

изпълнителният ди-
ректор на банката Грег 
Бекър се е доверил на 
„задълбочения и мно-
гопрофилен опит във фи-
нансовите услуги“ като 

старши лидер по риска, 
регулатор и банков над-
зор, посочвайки, че така-
ва експертиза е необхо-
дима за поста. в уебсайта 
на Silicone Valley Bank 
се посочва, че Главният 
директор по приходите 
докладва пред седемчле-
нен комитет, съставен от 
членове на борда и сЕо 
на банката.

Но пристрастните 
критици се възмущават 

от очевидната загриже-
ност на Ерсапа към про-
блемите на ЛГБт+.

Потребителят във 
фейсбук Пол тъкър на-
писа: „Бордът на дирек-
торите на SVB е пълен с 
назначения на принципа 
на разнообразието, които 
са там поради препоръ-
ките за будност.“

„в биографиите на 
всички е тях е пълно с 
местоимения и с корпо-
ративен новговор.“

„това се случва, ко-
гато оставиш парите да 
бъдат управлявани от 
будни хора, вместо от 
хора с реални умения и 
компетентност.“

„Надявам се, че соб-
ствениците на влогове в 
тази банка обичат разно-
образието, защото разно-
образието е вашата сила, 
нали?“

той е подписал пос-
та си: „Бъди буден, бъди 
беден“

Друг потребител в 
туитър казва: „Шефка-
та на финансовия риск 

на SVB Джей Ерсапа 
може би е била заета с 
по-важни проекти в бан-
ката, като проблеми на 
ЛГБт+, вместо да оценя-
ва риска.“

„Нейната стратегия 
за управление на риска 
в банката се обърка, ак-
циите паднаха от 700 до-
лара на 40 долара и SVB 
се срина. Ето какво се 
случва, когато началник 
на финансовия риск на 
банка е загрижен пове-
че за будната политика, 
отколкото от грижата за 
финансовия риск на бан-
ката“, пише друг потре-
бител в туитър.

има и хора, които 
се притекоха на помощ 
с изявления от рода на 
това, че алчността и хи-
пер-капиталистическото 
мислене са причината за 
колапса на банката, а не 
будните джендър идеи на 
Есрапа.

businesstoday.in
Превод за “Гласове”: 

Екатерина Грънчарова

Паника на Уолстрийт след 
серия банкови фалити
ТрезорихлопваткепенцивСАЩ,другисеклатят,финансистисечудятзакаквоставадума

Скандалната шефка Джей Ерсапа 

Организатор на ЛГБТ кампании вместо директор за риска
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Китай втвърдява тона 
Към СаЩ, в ПеКин 
вече говорят за война

Президентът на китай Си Дзинпин 
обвини вашингтон, че се опитва да изо-
лира страната му и да задържи нейното 
развитие. Си заяви, че “водената от СаЩ 
кампания за сдържане и подтискане на 
китай е донесла безпрецедентни и сери-
озни предизвикателства”.

Само 48 часа по-късно външният ми-
нистър на китай Цин Ган изостри преду-

преждението, като каза, че “вашингтон е 
изправен пред възможен конфликт, ако 
не промени курса си...”

Според Ши инхонг - специалист по 
международни отношения в пекинския 
университет ренмин, официалната китай-
ска позиция се е изострила след срещата 
на Си Дзинпин с Джо Байдън през ноем-
ври м.г. в индонезия. оттогава вашинг-

тон одобри нови продажби на оръжия 
за тайван, постоянно критикува Пекин 
заради отношението му към Украйна и 
постави още китайски компании в спи-
съци за наблюдение на износа. всички 
тези действия китай оценява като крайно 
враждебни.

Ши инхонг твърди: “Президентът 
Си и външният министър Цин говориха 
с драматичен тон, но казаното от тях е 
дългосрочната позиция на китай. Пекин 
смята, че СаЩ прилагат политиката на 
драстично сдържане на китай в стратеги-
ческите и военните области. Затова рис-
кът от военен конфликт между двете сили 
е все по-голям.”

в кулоарите на оон Цин Ган заяви, 
че тайван е първата червена линия на ки-
тай, която СаЩ не трябва да пресичат, 
решаването на тайванския въпрос е рабо-
та на китайския народ и никоя друга стра-
на няма право да се намесва в това.

Що се отнася до отношенията с русия, 
китай трябва да развива тези връзки, тъй 
като светът става все по-турбулентен, до-
пълни Цин. “надяваме се, че Европа, след 
като преживя изпитанието на украинската 
криза, може да си вземе поука от нея, да 
придобие истинска стратегическа автоно-
мия и да постигне устойчиво развитие”, 
каза китайският външен министър.

  �
Таня ГЛУХЧЕВА, Пекин

n Китай неведнъж е заявявал, че не 
допуска други страни да се намесват 
във вътрешната му политика. САЩ, 
от своя страна, неведнъж са показва-
ли, че не се интересуват какво мислят 
другите. Как Китай би предотвратил 
война, ако Щатите я предизвикат?

- ние ще се бием срещу други страни 
или велики сили, които биха се намеси-
ли във вътрешната ни политика: било по 
въпроса с тайван или въпроса с тибет. 
Споменахте СаЩ - хегемонна държава, 
безспорно суперсила, която неведнъж е 
нарушавала мирното съжителство между 
народите. надяваме се да променим това 
тяхно поведение. Щатите гледат на ки-
тай като на свой враг номер едно. а това 
е грешна стратегия. ако се осмелят да 
предизвикат Пекин, имаме готовност. Ще 
отвърнем на тези действия. ние не се стра-
хуваме от СаЩ. не искаме война, защото 
настояваме за дипломатически отношения, 
за мирни решения. ако се опитат да се на-
месят във вътрешната ни политика или да 
застрашат сигурността ни или суверените-
та ни, ние ще защитаваме правата си.

Призоваваме СаЩ да изтеглят войските си от Сирия и 
да спрат да плячкосват страната.  американците незаконно 
се намесиха във военните действия на сирийска земя, което 
доведе до смъртта на много невинни цивилни граждани и до 
хуманитарна катастрофа. Призоваваме Съединените щати 
да зачитат суверенитета, независимостта и териториалната 
цялост на другите държави и незабавно да прекратят неза-
конното си военно присъствие и мародерството в Сирия. 
американските власти също трябва да отменят незаконните 
едностранни санкции срещу Сирия и да прекратят всякакви 
действия, влошаващи хуманитарната ситуация в страната.

През годините на сирийската криза най-малко 350 000 
души загинаха от последиците на военния конфликт, а 14 
милиона се нуждаят от спешна хуманитарна помощ.

На 14 февруари държавният секретар 
на САЩ Антъни Блинкен проведе 
телефонен разговор с новия външен 
министър на Китай Цин Ган. В 
съобщение в Туитър Блинкен отбеляза, 
че двамата са обсъдили отношенията 
между САЩ и Китай и са се договорили 
да оставят отворени линиите за 
комуникация между Вашингтон и 
Пекин. Преди да оглави китайската 
дипломация, Цин Ган бе посланик в 
САЩ. Цин замени на поста 69-годишния 
Ван И, който бе външен министър през 
последното десетилетие

Говорителятнакитайското
МвнрМаонинГкъМвашинГтон:

Спрете мародерството в Сирия!

EКСКЛУЗИВНО

китайскиятвъншен
МинистърЦинГан
преддУМа:

не се страхуваме 
от  сблъсък  
с  америка

Китайцитесмятат,чеамериканцитеприлагатполитиката
надрастичносдържаненаКитайвстратегическите
ивоеннитеобласти.Затоварискътотвоенен
сблъсъкмеждудветесилиевсепо-голям

ВъншниятминистърЦинГанпредупреди,чеВашингтонеизправен
предвъзможенконфликт,аконепромениагресивниясикурс

ГоворителятнаДържавниядепартаментНедПрайсреагира
сдумите,че„ВашингтонискадасъжителстваотговорносКитай
врамкитенаглобалнататърговскаиполитическасистема...”

ЗарадиспораоколоТайваниамериканскитесанкциисрещу
китайскикомпаниивсеповеченаблюдателиговорятза
ескалиращадеградациянакитайско-американскитеотношения
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Хиляди недоволни излязоха по улиците на Кишинев. Те призоваха за оставката на прозападния президент 
Мая Санду и сближаване с Русия. Според тях правителството не бива да въвлича страната във война, 
а да се съсредоточи върху социалните проблеми на молдовското общество

Европа стана водещ 
вносител на оръжие 
съединенитещатисапървивсветовнияизнос

вносът на оръжия в Ев-

ропа рязко е нараснал през 
последните пет години. това 
сочи ежегодният доклад на 
Стокхолмския междунаро-

ден институт за изследване 
на мира. Причините за ръста 
според авторите му са на-

прегнатите отношения меж-

ду Русия и ЕС.
Бойните действия корен-

но са променили ситуацията 
в Украйна. Страната стана 
третият най-голям вносител 
на оръжия в света. Повечето 
от тях са част от междуна-

родната помощ, като най-го-

лемите доставчици на киев 
са САЩ, Полша и Германия. 
Според шведския доклад 

Украйна е концентрирала 
31% от вноса на оръжие в 
Европа и 8% от световната 
търговия.

Според експертите вно-

сът на оръжие в Европа ще 
продължи да расте през 
следващите години, както 
поради поръчки, направе-

ни още преди началото на 
кризата в Украйна, така и в 
резултат на ускоряването на 
доставките след началото на 
руската операция.

отбелязват се и промени 
сред износителите. Лидер 
в Европа и трета в света е 
Франция, която е увеличила 
износа с 44%. Според до-

клада за Париж подкрепата 

за износа, включително на 
оръжейния, отдавна е нор-

мална част от национална-

та икономическа политика. 
Франция разглежда достав-

ките на оръжия за други дър-

жави като важен елемент от 
външната политика и опит за 
увеличаване на влиянието в 
определени части на света.

Русия, която се конкури-

ра със САЩ в продължение 
на три десетилетия, запазва 
втора  позиция, но нейни-

ят глобален пазарен дял е 
спаднал до 16% при 22 на 
сто преди пет години. мос-

ква се нуждае от оръжие за 
собствената си операция в 
Украйна. А военните заводи 

в първенеца САЩ в момента 
броят печалби от случващо-

то се в Източна Европа
За разлика от Стария кон-

тинент, в световен мащаб се 
забелязва спад на вноса през 
последните пет години, с 
почти двойно намаляване на 
покупките в Африка.

на този фон великобри-

тания се превръща във водач 
по военни покупки в Европа. 
Британският премиер Риши 
Сунак съобщи, че в контекста 
на "новите заплахи от страна 
на Русия и кнР" страната му 
ще инвестира в отбраната 5 
млрд. лири. особено внима-

ние ще се обърне на произ-

водството на боеприпаси.

отряди на групировката "вагнер" са пробили украинска-

та отбрана по линията орехово-василевка северозападно от 
Бахмут (Артьомовск), украинските части се оттеглят в други 
райони, откъдето обстрелват настъпващите от "вагнер".

За тежката обстановка в града призна командващият сухо-

пътните войски Александър Сирски. Украинският командир 
Денис Ярославски предупреди пред телевизия "Еспресо", че 
остават само 4 км за пълното обкръжение на украинските час-

ти в града. 
"обстановката в Бахмут е тежка, много тежка, противникът 

се бие за всеки метър и колкото сме по-близо до центъра на 
града, толкова боевете стават по-тежки, повече са артилерий-

ските удари срещу нас, повече танкове се хвърлят. Украинците 
хвърлят безкрайни резерви. но ние вървим напред и няма да 
посрамим славата на руското оръжие", написа лидерът на "ваг-

нер" Евгений Пригожин в телеграм канала на групировката.   
Украйна изстреля четири ракети срещу граничния град 

Белгород и селища в едноименната област. те са свалени, по-

страдал е един човек.

Докато турция се възстановява от разрушителните земетре-

сения, а Гърция скърби за трагедията с влака край Лариса, двете 
страни се опитват да установят диалог.

турският министър на отбраната Хулуси Акар отслаби тради-

ционно войнствения си тон към западния съсед. Според него тур-

ция е поела ангажимент чрез преговори с Гърция двете страни да 
разрешат натрупалите се проблемите в двустранните отношения 
и да установят мирни, добросъседски връзки.

"След смъртоносните земетресения в Югоизточна турция 
проведохме редица положителни разговори и диалози с нашите 
съюзници, приятели и съседи", заяви министърът. 

това бележи забележителна промяна в риториката след пре-

дишните заплахи на Анкара за окупиране на гръцките острови 
в Егейско море заради присъствието на гръцки войски на тях и 
съпротивата срещу потенциалното разширяване на морските гра-

ници на Гърция.
Гръцката телевизия Skai цитира Акар, който е добавил, че 

турция последователно подкрепя "разделянето на богатството в 
Егейско море".

Турция с предложение  
за помирение с Гърция

В Бахмут се водят
боеве за всеки метър

Един загинал  
при стрелба в Тирана

Една жена е убита, шестима 
души, сред които дете, са ранени 
при стрелба в центъра на Тирана. 
Нападателите са приближили заве-
дение с автомобил и са открили огън 
по посетителите. Обектът е бил 
собственост на познат в криминал-
ните среди на Албания бизнесмен.  

Младшите лекари  
на Острова стачкуват

Хиляди младши лекари във Ве-
ликобритания излязоха на триднев-
на стачка с искане за достойно 
заплащане. Те ще се присъединят 
към вече протестиращите меди-
цински сестри и парамедици. Очак-
ва се акцията да се отрази върху 
полагането на медицински грижи 
за пациентите в болниците. 

Топ дипломати от Близкия 
изток пристигат в Москва

Делегации от МВнР на Тур-
ция, Русия, Иран и Сирия ще се 
срещнат на 15 и 16 март в Мос-
ква. Първият дипломат на Тур-
ция Мевлют Чавушоглу разкри, 
че се готви среща на външните 
министри от четирите страни. 

Майк Пенс с поглед  
към Белия Дом

Бившият вицепрезидент на 
САЩ Майк Пенс не изключва въз-
можността да се включи в надпре-
варата за най-висшия държавен 
пост в страната на изборите през 
2024 г. от Републиканската пар-
тия. По-рано кандидатурите си 
обявиха предишният лидер на Белия 
дом Доналд Тръмп и бившият по-
сланик на САЩ в ООН Ники Хейли. 

Никарагуа къса връзки  
със Светия престол

Никарагуа прекъсна диплома-
тическите си отношения с Ва-
тикана. Според източници на 
"Ройтерс" причина е скорошно 
изказване на папа Франциск, в ко-
ето той сравни никарагуанско-
то правителство с диктатура.  

Циклонът „Яку“   
взе жертви в Перу

18 души са загинали в Перу за-
ради наводненията и свлачищата, 
причинени от циклона "Яку". Спо-
ред властите над 1300 сгради са 
отнесени от стихиите от начало-
то на дъждовния сезон преди ня-
колко месеца.

Така изглежда част от долината 
Паджаро в американския щат Кали-
форния, след като проливни дъждове 
пробиха дига на едноименната река. 
Наводнени бяха предприятия,  
домове, обществени сгради.  
Хиляди хора останаха без подслон
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В момента се случва невъобразимо-

то - САЩ демонстрират слабост, кога-

то трябва да се показва сила. За това 
със загриженост пише американското 
издание American Thinker, анализи-

райки случващото се по света.

на планетата настъпиха огромни про-
мени. През последното десетилетие китай 
се превърна в глобална заплаха. СаЩ бук-
вално са наводнени с агенти на китайска-
та народна република. Затова в последните 
години Пекин не се вслушва в мнението на 
вашингтон и възнамерява да поеме кон-
трола над тайпе, което ще навреди много 
на американските интереси.

не е изключен конфликт за тайван, 
който може да засегне не само региона. 
във всеки случай Япония вече превъо-
ръжава своите сили за самоотбрана. в 
същото време Северна корея не спира 
да демонстрира агресивност към Южна 
корея, съюзник на вашингтон, като 
продължава “да размахва ядрена тояга”, 
превръщайки се в сериозна заплаха не 
само за Япония, но дори и за СаЩ, тъй 

като ракетите й вече могат да достигат 
до американската територия.

Едновременно с това иран продъл-
жава да спонсорира тероризма. техеран 
дори призова за убийството на бившия 
американски президент. на този фон ру-
сия не спира конфликта с Украйна. Пре-
зидентът на СаЩ заплаши руския лидер 
владимир Путин със “смяна на режима в 
руската федерация”, но той не се уплаши 
и намекна за “ядрени последици”.

американските военни даже започна-
ха открито да говорят, че човечеството се 
намира на прага на трета световна война. 
но в същото време, когато планетата из-
глежда е готова да се потопи в глобално 
противопоставяне, Съединените щати на 
всяка крачка разкриват своята откровена 
несъстоятелност.

например, въоръжените сили на 
СаЩ, наброяващи 2 милиона души и 
оборудвани с най-модерните оръжия, се 
предадоха на разнородна сбирщина от 
“брадати мъже с чехли” в афганистан, 
чийто брой не надвишаваше 80 хиляди. 
като част от тази капитулация ние преда-
дохме военна техника на стойност около 
7 милиарда долара. След 21 години вой-

на, която отказахме да спечелим, нашите 
военни запаси са изтощени, а това, което 
е останало, се изразходва за безкрайни да-
рения на Украйна.

При това Пентагонът се занимава с 
някаква малко разбираема дейност. той 
се задълбочи не в усилване на способ-
ността за защита, а в расовите теории и 
трансджендъризма.

на свой ред огромната разузнава-
телна общност на СаЩ се оказа изу-
мена от това колко бързо  талибаните 
влязоха в кабул и подчиниха практи-
чески цял афганистан.

те бяха изненадани също от устойчи-
востта на Украйна. не трябва да се уди-
вяваме от неспособността им да разберат 
международните заплахи.

китайският въздушен балон, който 
прелетя над територията на Съединени-
те щати, беше подигравка на китайците 
над американците. те нагледно показа-
ха колко струва в действителност про-
тивовъздушната отбрана на СаЩ, коя-
то може да бъде преодоляна с помощта 
на технологиите от XVIII век.

Що се отнася до финансите на СаЩ, 
местните “прахосници-усвоители” са на-

трупали дългове от над 31 трилиона до-
лара, които обикновените американци ще 
трябва да изплащат. инфлацията расте, 
стоките поскъпват и хората стават по-
бедни, а в “хамбарите на родината” има 
само разписки за дълг.

Промишлеността на СаЩ се оказа в 
не по-добро положение от финансовата 
система. Преди враговете се страхуваха 
от Съединените щати заради изключи-
телната им икономическа мощ. Сега аме-
риканската индустрия не е в състояние да 
запълни рафтовете на магазините даже 
в собствената си страна. Запасите от пе-
трол са изчерпани и енергийният сектор 
на СаЩ зависи от най-нестабилните ре-
гиони в света.

През последните години много хора 
дойдоха в Съединените щати. Сега на 
американска земя има 22 милиона неле-
гални имигранти, които всеки момент 
могат да се окажат вражески шпиони. в 
същото време американският президент 
“се ръкува с празнотата”, а вицепрези-
дентът демонстрира некомпетентност. 
но най-лошото е това, че семейство 
Байдън е финансово задължено на Пе-
кин, москва и киев.

Защо няма да има пролетно 
руско настъпление (също и лят-
но)... всъщност за какво ни е то? 
кой е казал да откъснем повече 
украински територии, докато 
въоръжените сили на Украйна 
(вСУ) няма да могат да оказват 
достойна съпротива? и защо са 
ни тези територии, извинете за 
глупавия въпрос? в бъчва ли да 
ги консервираме? а какво ще за-
повядате да се прави с побърка-
ното местно население, с мозъци, 
разядени до основи от украин-

ската контрапропаганда? кой ще 
го лекува и храни? вие ли?

не, момчета, планът се из-
мени ако още не сте забелязали. 
никакви настъпления повече 
няма да има, сега Путин ще пре-
взема Украйна и нейните спон-
сори чрез изтощение. всъщност 
какво ще се случи? той и сега 
вече прави това. 

ако някой не е забелязал - от 
октомври миналата година Пу-
тин започна леко да замразява 
конфликта, войната се насочи 
към изчерпване на ресурсите. За-
това бойните действия се водят 
само със силите на “вагнер” и на-
родните милиции на Луганската 
и Донецката народна република 
- Путин държи редовната армия 
в резерва в случай на пробив или 

контранастъпление на вСУ.
те ще се подхлъзнат - и то-

гава ние ще ударим! отначало 
ще ги смелим в активна отбрана, 
а след това ще отхапем толкова 
територия, колкото е необхо-
димо, за да отдалечим вСУ от 
новите ни граници, от коридора 
към крим и азовско море (ще ги 
отдалечим на разстояние един 
изстрел от техните далекобойни 
ракетни системи за залпов огън 
и планиращи боеприпаси, доста-
вяни им от нато).

между другото, при спонсо-
рите на киевския режим настъ-
пи напрежение с доставките на 
бойни комплекти и “желязо”. и 
двете свършиха. Западът не раз-
читаше на толкова дълга военна 
кампания. а и ние не очаквахме 

това, честно казано. оттук и на-
шите проблеми с недостига на 
снаряди, които Пригожин раз-
кри, влизайки в открит конфликт 
с министерството на отбраната 
на руската федерация. но ние 
ще решим проблемите си (вече 
ги решаваме, имаме производ-
ствена база за това), а Западът, 
за да започне производството на 
снаряди и “желязо”, се нуждае 
от време - минимум една годи-
на. въпросът е дали Байдън има 
тази една година? и то във вре-
ме, когато Путин му подхвърли 
нов проблем - надпреварата в 
ядреното въоръжаване.

“вагнер” сега воюва за во-
дата за Донбас. тази задача ще 
бъде решена с освобождаването 
на Славянск и краматорск. вече 
дадохме вода на крим, заедно 
със сухопътния коридор до по-
луострова. азовско море вече е 
вътрешно море на руската феде-
рация. тук аз обобщавам меж-
динните резултати на Сво.

Херсон и Запорожие ще осво-
бодим следващия път (или този 
път, ако “небратята” се втурнат 
към мелитопол). Засега на това 

ще бъде възможно да се постави 
точка и запетая, фиксирайки ста-
туквото. После да се направи па-
уза и да се изяде “туикс”, наблю-
давайки с крайчеца на окото как 
Щатите решават подхвърлените 
от нас задачи за обновяване на 
закърнялата им ядрена триада.

разбира се, започвайки Сво, 
ние разчитахме на повече, но 
и постигнатите резултати, при 
проблемите, с които се сблъс-
кахме в началния етап, могат 
да се считат за доста успешни. 
не всички задачи се решават 
челно. Понякога се налага да се 
заобиколи. кутузов също, за да 
победи, първо трябваше да пре-
даде москва. могат да ми възра-
зят, че, видите ли, твърде много 
кутузовци се появиха, а по ня-
каква причина нито един Суво-
ров не се наблюдава. Съгласен 
съм, но на кого му е лесно сега?

Проблемите на целия свят 
едва започват. Буквално след 
година сегашните проблеми ще 
изглеждат като цветя за враго-
вете ни. решихме междинните 
задачи на Сво, а окончателните 
задачи ще решим след година...

НапрагаНаТреТа
свеТовНавойНа

Американският
президент„серъкува
спразнотата”,
авицепрезидентът
демонстрира
некомпетентност

САЩ демонстрират слабост

Война на изтощение, 
мир в замяна на територии
Пролетнотонинастъплениесе
отменя,асъщоилятното,твърди
рускотоиздание„Репортер”
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Американска компания - изпълни-
тел на федерални договори с амери-
канската армия, търси лингвист с бъл-

гарски език за мисия във "възможна 
военна зона". Информацията е публи-
кувана в обява за работа на компанията 
WorldWide Language Resources (със се-
далище Файетвил, Северна каролина).

компанията има договори за 529,2 
милиона долара с Пентагона, като 501 
милиона долара от тях са по договор с 
Американското командване за специ-
ални операции. това показва проверка 
в регистъра за федерални поръчки на 
правителството на САЩ.

Според обявата за работа ("Линг-
вист с български език категория II") 
предстои сключване на договор на 
компанията с правителството на САЩ 
за тази позиция. Работата изисква до-

пуск до класифицирана информация с 
ниво "Секретно", като кандидатът за 
лингвист трябва да покрие изисквани-
ята на американското командване. 

В обявата е записано, че кандида-

тът за работа:
l може да бъдете назначен в кон-

кретна държава, но поради изисквани-
ята на мисията може да бъде временно 
или за неопределено време назначен в 
съседна държава.

l трябва да е готов, желаещ и спо-
собен да променя ежедневната работа/
задачи, тъй като изискванията на миси-
ята на определеното място може да до-
ведат до много движение и промяна.

l Да се държи в съответствие с 

местната култура и обичаи.
l Да има способности за ефективно 

и ефикасно функциониране по време 
на продължителни периоди на високо 
напрежение и стрес.

l от него може да бъде поискано 
да управлява превозно средство, обо-
рудвано от правителството в подкрепа 
на операциите.

l от всички лингвисти може да се 
изисква да участват в мисии и да бъдат 
физически годни да изпълняват тези 
задължения.

l Да повдигат поне 30 фунта над 
главата.

l Да вървят поне 5 км в неравен 
терен.

l Да носят 30+ фунта раница и/или 
екипировка с минимални усилия.

Кандидатите за работа се преду-

преждават, че:
l Работата е в екстремни, строги, 

тежки условия. Условията на живот 
може да са строги и сурови.

l Работната среда е разгърната в 
отвъдморски държави, които може да 
са възможни военни зони и да пред-
ставляват значителен риск като част от 
задачата.

Русия ще продължи спе-
цоперацията до пълния раз-
гром на украинската армия, 
която с помощта на Запада се 
превърна в заплаха за нейна-
та сигурност, каза в YouTube 
полковник Дъглас макгрегър 
- бивш съветник на шефа на 
Пентагона.

"те няма да спрат, докато не 
унищожат въоръжените сили 
на Украйна, които са заплаха 
за Русия. ние го наричаме на-
хлуване, но всъщност това е 
контраатака, с която руснаците отговориха на заплахата, разпрос-
транила своите метастази в Източна Украйна", заяви експертът.

макгрегър оценява украинските загуби на около 150 000 
души. Поради което, заради ограничения мобилизационен ре-
сурс, киев ще бъде принуден да мобилизира и лица, негодни за 
военна служба...

Армиите на САЩ и Южна 
корея ще проведат най-круп-
ното съвместно учение през 
последните пет години. на 
съвместна пресконференция 
представителите на южно-
корейските и американските 
военни обявиха, че от 13 до 
23 март ще проведат трени-
ровката "Щит на свободата" 
- командно-щабно учение с 
използване на компютърни 
симулации, за да укрепят спо-
собностите си за отбрана.

По същото време ще се про-
веде и широкомащабно полево 
учение, което ще включва съв-
местни десантни упражнения и 
ще е сравнимо с най-голямото 
провеждано досега.

в отговор Северна корея 
заплаши, че ще предприеме 
"безпрецедентни решителни 
действия". военни експерти 
в Сеул смятат, че Пхенян ще 
отговори както с военни ма-
неври, така и с изстрелване на 
ракети, което е редовна прак-
тика на севернокорейските въ-
оръжени сили.

Президентът Юн Сук Йол 
каза, че Южна корея преговаря 
със Съединените щати за про-
веждане на съвместни учения, 
но този път с участието на ядре-
ните сили на САЩ. Целта е да 
се противодейства на ядрените 
заплахи на Северна корея.

в интервю за вестник Chosun 
Ilbo Юн каза, че идеята САЩ да 
предоставят ядрен чадър или 
разширено възпиране на Южна 
корея не е достатъчно, за да се 
успокои южнокорейската об-
щественост. Интервюто бе пуб-
ликувано ден след като Северна 

корея съобщи, че лидерът ким 
Чен Ун призова за "увеличаване 
на ядрения арсенал на страната" 
и нарече Южна корея "наш не-
съмнен враг". "Ядрените оръ-
жия принадлежат на САЩ, но 
планирането, споделянето на 
информация, ученията и обу-
чението трябва да се извърш-
ват съвместно от Южна корея 
и САЩ. Южна корея и САЩ 
участват съвместно, което е ог-
ромен напредък от предишната 
концепция за разширено възпи-
ране", добави южнокорейският 
държавен глава.

*Диляна Гайтанджиева е разслед-

ващ журналист и създател на сайта 
“Обективно.БГ”. Работила е като вое-

нен кореспондент в Сирия, Либия и Газа.

ОбяванаармиятанаСаЩ:

Търсим 
лингвист 
с български език
Българскитепреводачищеработят
въввъзможнивоеннизони

ПОлкОвникДъглаСмакгрегър:

Русия ще воюва до пълния 
разгром на Украйна

„Щит на свободата“ провокира Пхенян
МащабнивоенниучениянаСАЩ
иЮжнаКореяот13до23март
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n Проф. Михайлов, как-
во трябва да се направи за 
подобряване на качеството 
на медицинските услуги?

- това е много сериозна 
тема, която обхваща цяла по-
редица от фактори. на първо 
място е технологичното под-
силване на болниците. Из-
вестно е, че по-голямата част 
от болниците са в сериозен 
финансов недоимък и в много 
лоша материална база. краси-
вите и модерни болници, кои-
то виждаме по медиите далеч 
не са истинската картина ре-
алността, която обикновено 
представлява олющени стени, 
стари легла, лоши тоалетни, 
лоши битови условия... това 
е печална картина, която е 
срамна за държава член на еС 
в началото на XXI век. това 
е само една от причините в 
нашата програма да запишем, 
че е крайно необходима про-
мяна на финансирането, за да 
може да се отпуснат средства 
за купуване на дълготрайни 
материални активи за всички 
болници - и малки, и големи, 
както и за реконструкцията 
им.

n Какво още е необхо-
димо?

- Големият проблем е 
комплексността на лечебния 
процес. 

n На какво се дължи 
това?

- една от причините е лип-
сата на необходимия брой ме-
дицински специалисти, за да 
бъде обезпечен целият цикъл 
на лечение. един човек, за да 
постъпи в болница, той е мул-
тидисциплинарен пациент. 
този човек влиза в болница 
за едно основно заболяване, 
но той има и други - придру-
жаващи заболявания. тоест, в 
болницата той трябва да бъде 
лекуван за всичките си забо-
лявания, които по един или 
друг начин са свързани и с 
основното. 

кадрите са много тежък 
проблем на България. Лека-
рите застаряват, за сестри 
и акушерки, да не говорим 
- известно е колко много от 
тях са принудени да работят 
години наред, след като са се 
пенсионирали. Имаме около 
28 хил. сестри в страната.

n Лекарите са около 29 
хиляди...

- Именно, нарушено е съ-
отношението лекар/ сестра, 
а сестрите са гръбнакът на 
здравната система. на стра-
ната ни трябват поне 50 хил. 
медицински сестри. Да, така 
е - лекарите не са намалели, 

но по-голямата част от тях са 
предпенсионна и пенсионна 
възраст. 

n Какво трябва да се на-
прави?

- Преди всичко на млади-
те трябва да бъде гарантирано 
кариерно израстване по мес-
та. През последните години 
именно липсата на възмож-
ност за кариерно развитие 
прогонва младите от страна-
та. 

тук опира въпросът и 
до специализациите и дъл-
госрочните специализации, 
продължаващото обучение 
на работещите в клинична-
та медицина. този въпрос е 
уреден в цяла европа, но в 
България кой знае защо не е и 
е под контрола на отделните 
университети.  

Другата страна на про-
блема е възнаграждението. 
Идеите парите на медиците 
да бъдат синхронизирани с 
рамковия договор, с колек-
тивния трудов договор и 
прочее, увисват във въздуха, 
защото болниците като нямат 
пари, нямат приходи от кли-
нични пътеки, как да плащат? 
как да спазват споменатите 
договори? 

n В болничната помощ 
то е свързано с клиничните 
пътеки, нали?

- Именно. точно това пра-
ви малките, общинските бол-
ници и болниците в отдалече-
ните райони, които работят 
основно по клинични пъте-
ки, които не са финансирани 
достатъчно, непривлекателни 
за младите медици. напри-
мер в болницата в Златоград 
почти няма останали лекари, 
сестрите са възрастни и ако 
тази болница се закрие, най-
напред младите семейства ще 
напуснат района. коя майка 
ще рискува да отглежда деца 
на място, където няма лечеб-
но заведение? И ето ви процес 
на обезлюдяване на региона. 
Проблемът е много сериозен 
с болниците в отдалечените 
региони. 

тези три неща - техноло-
гична осигуреност, възмож-
ности на лечебните заведения 
и кадровата осигуреност ще 
донесат промяната. И за всич-
ки тях ще се бори БСП.

n Цените на лекарства-
та непрекъснато растат, а 
от друга страна доста ле-
карства "изчезват" от ап-
теките. Мнозина пътуват 
или си поръчват лекарства 
от чужбина. Какво е реше-
нието?

- Лекарствоснабдяването 
е много сериозен проблем за 
пациентите от всички възра-
сти.

n От години БСП на-
стоява за безплатни лекар-
ства за децата...

- Да, това е записано в 
програмата ни - безплатни ле-
карства за деца и подраства-
щи до 14 г. Държавата тряб-
ва да поеме тази своя грижа. 
Става въпрос за не повече от 
100 до 150 млн. лв. годишно. 
това е важно не само от фи-
нансова гледна точка, но и от 
социална - родителите да са 
спокойни, че децата им са об-
грижени и от държавата. това 
е отговорност, която трябва 
да се носи и от личните лека-
ри, и от педиатрите.

Също така БСП настоява 
и за по-висок процент на ре-
имбурсация на лекарства за 
пенсионерите. необходимо 
е да се увеличи реимбурсно-
то ветрило, а не възрастните, 
които са с множество заболя-
вания, да си броят стотинките 
или да търсят заместители, 
да прекъсват лечението си, 
защото не им стигат парите 
за лекарства. И всичко това 
води до факта, че България е 
на последно място в европа 
по продължителност на жи-
вота. 

n Проблемите, които 
изброихте са изключително 
сериозни. И все пак, според 
Вас коя трябва да е първата 
крачка, кое е нещото, от ко-
ето трябва да започне про-
мяната?

- Политическата ситуация 
е много сложна. Фундамен-
тални промени БСП може 
да обмисля, когато има въз-
можност на управление с 
4-годишна перспектива. Сега 
се очертават правителства с 
относително кратък срок. По 
тази причина първата стъпка 
на здравната система трябва 
да е свързана с грижата за ка-
дрите.

n Болничното финанси-
ране по клинични пътеки не 
изкривява ли картината?

- това е основното. И 
трябва да се промени, но в 

момента имаме краткосроч-
ни задачи и на първо място 
са кадрите. Успоредно с това 
осигуряването на безплатни 
лекарства за децата. в дълго-
срочен план вече и промяната 
във финансирането на болни-
ците, които не бива да са тър-
говски дружества. 

n Трябва ли според Вас 
да се работи за връщане на 
училищното здравеопазва-
не?

- в годините БСП е най-
големият поддръжник на 
училищното здравеопазване! 
Сега изведнъж всички се се-
тиха, че училищното здраве-
опазване е много важно, след 
като го разрушиха преди 25-
30 години. но сега сме още 
по-настойчиви, защото зат-
лъстяването, диабет, гръбнач-
ните изкривявания, болестите 
в резултат на обездвижването, 
алиенацията, непрекъснатото 
време пред екраните и про-
чее, вече вземат застрашител-
ни размери. Затова БСП ще 
настоява изключително за 
възстановяване на училищно-
то здравеопазване.

n Как след толкова го-
дини да бъдат върнати ле-
кари, сестри, зъболекари в 
училищните кабинети?

- единствено със стиму-
ли. може например едно ле-
чебно заведение да обслужва 
дадено училище, като меди-
цинските кадри се осигуряват 
на ротационен принцип. Има 
и други възможности, но те 
трябва много внимателно да 
бъдат обмислени, за да бъдат 
ефективни, а не просто да се 
каже: "ето, има медицинско 
лице в училището", а това ме-
дицинско лице да е в помощ 
на учениците и да работи на-
истина за профилактиката на 
заболяванията, създаване на 
трудови и на спортни навици 
и др. Спортуването започва 
от училището.

Изключителен приоритет 
на БСП детското здравеопаз-
ване и реалното построяване 
на национална детска бол-
ница. не искаме поредния 
проект и поредните красиви 
описания как ще изглежда в 
бъдеще детската болница, а 
реална болница. Дългите го-
дини бавене и говорене дове-
доха до това, че вече частни 
структури се канят да изгра-
дят детска болница в Бургас, 
в Пловдив и др. национална 
детска болница трябва да е 
грижа на държавата.   

n Много се говори, че 
в България има прекалено 
много болнични легла. Но 
много са за активно лече-
ние, а не за продължително 
лечение, дългосрочна грижа. 
Как може тази тенденция 
да се промени?

- това е много тревожна 
тенденция. За този проблем 
са ни обръщали внимание и 
от американската търговска 
камара, и от Световната бан-
ка. България е на първо мяс-
то (при това с катастрофална 
преднина) в еС по брой бол-
ници на глава от населението. 
Първенци сме и по брой легла 
за активно лечение.

n Това не е ли обяснимо - 
финансиране чрез клинични 
пътеки?

- Именно. Има икономи-
чески интерес да се въртят 
клинични пътеки. но обръ-
щането на пирамидата ще 
бъде много трудно. 

n От къде да се започ-
не?
- много внимателно да се 

оцени здравната карта и необ-
ходимостта от лечебни заве-
дения. неведнъж съм казвал, 
че 80% от българските бол-
ници са в 5 града на страна-
та. а в останалите градове, в 
това число и областни, липс-
ват стратегически отделения 
за лечение на болести, които 
водят до високата смъртност, 
по която България също дър-
жи печалната палма на пър-
венството - сърдечносъдови 
заболявания, онкологични 
заболявания. По данни на ев-
ростат в целия еС намалява 
смъртността от онкоболести, 
у нас се увеличава. 

n Защо?
- това говори за неефек-

тивност на здравната система 
по отношение на социално-
значимите заболявания, кои-
то дирижират смъртността.

Има и още нещо: липсата 
на хосписи, които да поемат 
палиативните грижи за хора с 
онкоболести, които достойно 
да изживеят дните си. Сега 
тази грижа се стоварва върху 
плещите на семействата, ко-
ито няма как да имат профе-
сионална подготовка за такъв 
вид грижи.

Проф.ГеорГиМихайлов:

Тежкият проблем на здравната 
ни система е този с кадрите
ОтгодиниБСПенай-големиятподдръжникнаучилищнотоздравеопазване,
казвалекарят-водачналистатана„БСПзаБългария”в22МИР-Смолян
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Интервю на Аида ПАНИКЯН
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Белите нощи на маргарита Петкова 
настъпват на 15 март, когато от 18,30 ч. 
в централното фоайе на националната 
библиотека “Св. св. кирил и методий” 
ще се състои премиерата на най-новата 
й книга - “Белите ми нощи”, издание 
на “Персей”. входът е свободен, а за 
доброто настроение ще се погрижи и 

Tipchenitza Winery. Стихове ще про-
чете актьорът мариус Донкин, научи 
Дума от издателите.

маргарита Петкова пише за любовта 
както никой друг, а в стиховете й хиля-
ди българи припознават собствените си 
чувства. Затова нейните стихове се пре-
писваха на ръка, след като книгите й, още 
с излизането, моментално свършваха в 
книжарниците. Сега се споделят в соци-
алните мрежи, но продължават да палят 
същите емоции. най-пресният пример 
са “Белите ми нощи” - спечелилите си 
хиляди почитатели стихове на поетесата 
(още докато се раждаха) и събрани сега 
между кориците на новата й книга.

маргарита Петкова отново пише за 
любов, но чертае нови посоки за българ-
ската поезия. тя отново е предизвика-
телна. Стихотворенията й те завихрят и 
издигат, политаш с тях, с цялата свобо-
да на любовта като чувство. влизаш и в 
един лабиринт, събрал цялата култура и 
познание на човечеството. 

интелигентният читател ще се пре-
върне в съавтор, ще разчита с възхита 
и удоволствие знаци, които ще го пре-
пратят към червения карамфил за Ши-
бил или към Дебеляновата любима, към 
рембранд със Саския на коленете или 
Пармския манастир с Жерар Филип. 
Ще бъде един от народа на вазов или 

ще плува в еротиката на “Пеперудите 
са свободни”. и накрая - без да е силен 
по математика, химия или нови техно-
логии, ще говори за любов с понятия 
от тези науки. Защото за любовта няма 
граници - и за чувството, и за думите, с 
които може да бъде описано.

30 национални филмови 
класики гледаме в „Одеон” 
с вход свободен 

“30 вечери с 30 класики” се нари-

ча инициативата на столичното кино 
“Одеон”. Тя ще продължи до края на 
годината, като целта е зрители от 
различни поколения да гледат на голям 
екран най-добрите български ленти. 
Всеки петък във филмотечното кино 
ще бъде излъчван по един класически 
български филм, а след прожекцията 
зрителите ще могат да разговарят с 
някои от неговите автори. Първата 
прожекция е на 17 март - “Лачените 
обувки на незнайния воин” на режисьо-

ра Рангел Вълчанов от 1979 г. Публика-

та ще се срещне с художника на филма 
Георги Тодоров. В програмата са вклю-

чени още “Да обичаш на инат”, “Куче в 
чекмедже”, “Вчера”, “Щурец в ухото”, 
“Светът е голям и спасение дебне от-

всякъде”, “Мъжки времена”, “Пребро-

яване на дивите зайци” и много други. 
Всичките 30 филма ще бъдат излъчени в 
своя оригинален формат - на лента. 

Магия и магичност 
в българската народна 
култура показва 
изложба в Пловдив

Изложбата “Нишки сплитам и 
оплитам, радост и тъга преплитам” 
(Магия и магичност в българската 
народна култура) ще бъде открита 
на 15 март от 18 ч. в Регионалния ет-

нографски музей в Пловдив. Ще бъдат 
представени различните лица на маги-

ята, магичната сила на растенията и 
тяхната употреба; ритуали, обичаи, 
персонажи и предмети, играли важна 
роля във всекидневието на предците 
ни. Благодарение на илюстрациите на 
пловдивската художничка Дафина Тер-

зиева всеки посетител на изложбата 
може да се доближи повече до техния 
свят. Магията на българина е в силата 
на духа му, преодолял векове изпитания 
и във вярванията му, устояли на време-

то. За откриването на изложбата са 
подготвени изненади, с които всички по-

сетители ще се почувстват специални и 
ще усетят магията на звука. Проектът 
е част от програмата “Наследство 
2023” на “Пловдив - Европейска столи-

ца на културата 2019”.

натозиденсародени

ГЕОРГИПЕТКОВ,
бившфутболеннационал
КРАСИМИРАКАЗАНДЖИЕВА,
актриса,поетеса
Проф.д-рПЕТЪРБЕРОН,
зоолог,еколог,политик
ХРИСТОМАРИНОВ,световен
иевропейскишампионпокласическа
борба,председателнаБФБ

накратко

СНИМКАФИЛМАУТОР

СНИМКАРЕМПЛОВДИВ

най-голямата нощ в Хо-
ливуд - церемонията по връч-
ването на “оскар”-ите в Дол-
би тиътър в лос анджелис, 
започна с гръмко прелитане 
на изтребител в знак на почит 
към номинирания филм “топ 
Гън”: маверик”, който по-
късно получи статуетката за 
най-добър звук.

“Благодаря ви, че ме по-
канихте да бъда част от това, 
особено тази година, когато 
светът най-накрая излезе от 
къщи, за да види филмите, за 
които сте работили толкова 
усилено, по начина, по който 
сте искали да бъдат гледани 
- в киносалона”, каза воде-
щият Джими кимъл при от-
криването.

“всичко, навсякъде, на-
веднъж” стана големият 
победител при раздаването 
на 95-ите награди на аме-
риканската филмова акаде-
мия, като спечели седем от 
статуетките. той бе признат 
за най-добър филм, а за най-
добра режисура бяха отли-
чени Даниел куан и Дани-
ел Шайнерт, известни като 
“Даниелс”. оригиналният 
сценарий също бе удостоен с 
“оскар”, както и монтажът на 
лентата, който е дело на Пол 
роджърс. като най-добра 
актриса в главна роля бе от-
личена мишел Йео, а ки Ху 
куан и Джейми лий къртис 
получиха наградите за най-
добър актьор и за най-добра 
актриса в поддържаща роля.

Германската продукция 

“на Западния фронт нищо 
ново” по едноименния роман 
на Ерих мария ремарк спе-
чели четири “оскар”-а. той 
бе признат за най-добър чуж-
доезичен филм, в оригинал е 

озвучен на немски език, а ре-
жисьор е германецът Едуард 
Бергер. Филмът спечели при-
за за най-добра кинематогра-
фия - оператор е британецът 
Джеймс Френд, както и отли-

чията за най-добър дизайн и 
за най-добър саундтрак.

Брендън Фрейзър полу-
чи признанието за най-добър 
актьор в главна роля - за впе-
чатляващото си превъплъще-

ние в “китът”. а филмът бе 
награден и за най-добър грим 
и прически.

може би най-голямата из-
ненада на вечерта бе, че, при 
девет номинации, “Банши-

те от инишерин” остана без 
нито една статуетка.

както се очакваше, Ги-
йермо дел торо взе награда-
та за най-добър анимацио-
нен филм със своята версия 
на класическата приказка 
“Пинокио”. а призът за най-
добър късометражен анима-
ционен филм бе присъден на 
“момчето, къртицата, лиси-
цата и конят”.

“навални”, в чийто екип 
е българинът Христо Грозев, 
получи отличието за най-
добър документален филм. 
За най-добър късометражен 
документален филм бе из-
бран “Шептящите слонове”, 
а за най-добър късометражен 
игрален филм - “ирландско 
сбогуване”.

Зрелищният филм на 
Джеймс камерън “аватар: 
Природата на водата” очак-
вано получи приза за най-до-
бри визуални ефекти. За най-
добър дизайн на костюми 
беше отличена рут картър, 
дизайнерката на “Черната 
пантера: уаканда завинаги”, 
която стана първата афро-
американка с две награди 
“оскар” в историята.

Драмата “Жените гово-
рят” спечели приза за най-
добър адаптиран сценарий. 
наградата за най-добра ори-
гинална песен взе “Naatu 
naatu” от индийския блокбъс-
тър “RRR”, сред продуценти-
те на който е българинът то-
дор лазаров. Част от филма е 
снимана в България.

Маргарита Петкова 
отново пише за любов
Премиератанакнигатай„Белитеминощи”
ена15мартвНационалнатабиблиотека

СНИМКИИК“ПЕРСЕЙ”

„Всичко, навсякъде, наведнъж” е големият 
победител на 95-ите награди „Оскар”

СНИМКАEPA/БГНЕС


Даниел Куан и Даниел Шайнерт получиха “Оскар”  
за най-добра режисура за “Всичко навсякъде наведнъж”
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отговоринакръстословицата

отброй49

- Напоследък 
нощем ставам 

по три пъти да 
проверявам дали 

Путин не е легнал 
при жената...

- Абе, съсипаха я 
тази планета, бе!

воДоравно:
Кореми.Иригатор.Комини.Еван/"Всемогъщият

Еван"/.Но."Фабия".Легат.Мис.НОИ.Колан.Вата.
Вот. Барел. Сако. Талин. Гара. Ванилин. Барок.
Обой.Марин. "Пе".Ботев /Христо/.Тарас /"Семей-
ството на Тарас"/. Пол. Бет /"Братовчедката Бет"/.
Ринит. Пила. Сив. Лекит. Букаи. Мазол. Кара /Ра-
фаела/.Канапе.Агора.Па.Арани.Ара."ТА".Парад.
Леща.Капа.Пот.Коли.Бурен.Мед.Роти.Калани.
Кит.Неолит.Минало.ИРНА.Оса.Тавани.Генерал.

отвЕсно:
Коканова /Невена/. Обида. Апетит. Робот. Но-

тев /Георги/. Народ. "На...". Гемии. Тибет. Марат /
Жан-Пол/. Кав. Мия. Балов /Петър/. Лапад. Рила.
Чин.Калий.Резен.Котон/Михаил/.Илорин."Тико".
Илот.Пи.Елен.Манила.Елини.Регал.Барит.Гащи.
Ерг.Ливан.Карат.Кора.Коне.Гат.Рис.Бара.Балан
/Александър/.БАН.Вагон.Пура.Кули.Макак.Пика.
Таратор. "Монитор". Пола. Папен /Жан-Пиер/. Са.
Роса.Аделаида.Анибал.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

променливо кратъкмокърсняг променливо

максимални максимални максимални максимални

00.15“нашиятследобедсБств”
селенапенчукова(п)

01.25“Дискусионенклуб”свели-
заренчев(п)

02.20“Шевица”сивайлоШопски
(п)

03.15“студиоикономика”снора
стоичкова(п)

04.10 “Думата е ваша” - открита
линия(п)

05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“нашиятследобедсБств”

селенапенчукова(п)
06.50музикаленантракт
07.30актуалноотденя(п)
08.05“контра”съсстрахиланге-

лов(п)
09.00“студиоикономика”снора

стоичкова(п)
10.00твпазар
10.15 “Думата е ваша” - открита

линия(п)
11.15твпазар
11.30музикаленантракт
12.00“Хубаваси,татковино”
12.30твпазар
12.45“Дискусионенклуб”свели-

заренчев(п)
13.45музика/Докфилм
14.00“нашиятследобедсБств”

селенапенчукова
15:00твпазар
15.30новини
16.00Документаленфилм
16:25твпазар
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30твпазар
18.00 “левите идеи” със стоил

рошкев
18.10Документаленфилм
18.30новини-централнаемисия
19.15актуалноотденя
20.00“ляваполитика”салексан-

дърсимов
21.00“Шевица”сивайлоШопски
22.00новини-централнаемисия
22.30актуалноотденя(п)
23:00твпазар
23.05 “левите идеи” със стоил

рошкев(п)
23.15“ляваполитика”салексан-

дърсимов(п)

овен

Събитията ще са дина-
мични, опитайте се да 
овладеете емоциите. Пос-
ветете се на хобито си.
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05.55 Денятзапочва
09.20 100%будни-сутрешното-

кшоуснадеждаивановаи
стефана.Щерев

11.00 култура.Бг-предаване
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу/п/

14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “вечнитетайни”-анимаци-

оненфилм
14.45 “Децатаотулица“Чайка” -

анимационенфилм
15.15 “Да живеят рицарите” - тв

филм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу

20.00 посветаиунас
20.30 гласоветенаБългария
21.00 референдум
22.00 “Данадживеешескобар” -

твфилм/20епизод/(16)
23.00 посветаиунас
23.25 “внедрени”-твфилм/6епи-

зод/(14)
00.25 100%будни-сутрешното-

кшоуснадеждаивановаи
стефана.Щерев/п/

02.00 култура.Бг-предаване/п/
03.00 малкиистории/п/
03.10 Домът на вярата: Храм

“светатроица”,градигна-
тиево/п/

03.40 “Да живеят рицарите” - тв
филм/п/

04.10 посветаиунас/пот20.00
ч./

04.40 Българияв60минутисма-
рианавекилска/п/

05.40 телепазаренпрозорец

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславастоянова
иалександъркадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30премиера:“опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“Survivor7”-приключенско
риалити,с.7

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30“татенца”-сериал,еп.62
00.20“катонакино”-предаване

закино
00.30 “столичанивповече” -се-

риал,с.5еп.12
01.20“скъпинаследници”-сери-

ал,еп.118
02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на

NOVA

12.00 новинитенаNOVA

12.30 “еднажена”-сериенфилм

13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 новинитенаNOVA

16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17.00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18.00 “голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Hell’s Kitchen България”

(нов сезон) - риалити, се-

зон5

23.00 новинитенаNOVA

23.30 “специален отряд” - сери-

ал,сезон1

00.30 “Черниятсписък” (премие-

ра)-сериал,сезон7

01.20 “престъпни намерения” -

сериал,сезон2

02.00 “ямата”-сериенфилм

03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/

05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

православенкалендар

кратъкДъжД

Личната ви организация 
ще е перфектна, за раз-
лика от действията на 
останалите. 

Въздържайте се от 
спонтанни покупки. Въз-
можно е да се окажат 
излишно похарчени пари.

С професионалните за-
дължения няма да имате 
проблеми, за разлика от 
домашно-битовите.

Не си поставяйте твърде 
амбициозни цели, за да не 
си навлечете неприязън-
та на колегите.

Каквито и атрактивни 
оферти да ви предлагат, 
или ги игнорирайте, или 
не отговаряйте веднага. 

Действайте целенасо-
чено, без да споделяте с 
околните предстоящите 
си замисли.

Не сте в позиция да вли-
яете върху събитията, 
така че днес по-добре се 
съобразявайте с тях. 

Намалете темпото и 
инициативата. Осигуре-
те си време за подрежда-
не на приоритетите.

Заемете се само със 
спешното и неотложно-
то, за да минимизирате 
грешките и загубите.

Действайте самостоя-
телно и по-добре не въвли-
чайте никого в изпълнени-
ето на своите замисли. 

Ако сте последователни и 
методични, за ден ще на-
правите онова, за което 
ви е трябвала седмица.

Бенедикт нурсийски
бил образован младеж, но
избралдаживеевпустинно
мястонедалечотрим

монашествотосеразви-
лонаЗападмногопо-късно,
отколкото на изток. главен
основател на монашеския
живот на Запад се смята
преподобни Бенедикт нур-
сийски,койтопръввъвелоп-
ределенустав,приетвпочти
всичкиобители.

преподобни Бенедикт
се родил около 480 г. в гр.
нурсия,италия,ивюноше-
ска възраст бил изпратен в
рим да се учи и възпитава
в училище. на 16-годишна
възраст той решил да оста-
ви света и да се оттегли в
пустинно място недалеч от
рим. Започнал да живее в
пещеравпълноусамотение,
къдетопрекарал три години
впостояннамолитва.

случайно овчари откри-

ли жилището на пустинника.
Започналидаидватпринего
людеотоколнитеселищаза
наставления.скоросеразчу-
ло,чеБогмударувалголяма
духовнамъдростисиладале-
кува болести. посетителите
се събирали на тълпи около
неговатапещера.иноцитеот
съседния манастир го помо-
лили да стане техен игумен,
но преподобни Бенедикт не
одобрявал разпуснатия жи-
вот на италианските иноци
и предвиждал, че неговите
строги правила няма да се
понравят на братята. така и
се случило, когато той най-
послесесъгласилдаприеме
духовноторъководство.

Щом поискал да въведе
по-строг живот в манасти-
ра, иноците възнегодували и
някоиоттяхискалидагоот-
ровят. но злият замисъл не
сполучил:чашатасотровното
питиесесчупила,щомпрепо-
добни Бенедикт направил с

ръка над нея кръстния знак.
той простил на злосторни-
ците и отново се оттеглил в
предишнатапещера.ноуса-
мотениетостаналозанегоне-
възможно. множество люде
се заселвали около него,
като желаели да се ползват
отнеговитенаставленияиот
духовното му ръководство.
постепенно се образували
манастири с по дванадесет
иноци във всеки. недостоен
свещеникнаимеФлоренций
възбудилчастотбратятапро-
тивигуменаипреподобниБе-
недикт решил да се пресели
надругомясто.

Бенедикт създал мана-
стирвпланинатакасино,а
монасите нарекли себе си
бенедиктинци

Заминал за най-южната
част на италия, в кампания.
там, в отдалечените и глухи
местности, селското насе-

ление още се покланяло на
идолиинезнаелозахристи-
янскатавяра.напреподобни
Бенедиктсепонравиламест-
носттанапланината касино,
заселилсевнеяискороня-
колко братя се присъедини-
ликъмнего.на таяпланина
стоялоощеидолскокапище,
обкръженоотдъбрава,посве-
тенонаримскиябогаполон,и
народътощепринасялжерт-
ви на идола. преподобни
Бенедикт почнал да учи на
истинската вяра идващи-
те селяни и скоро обърнал
много идолопоклонци към
Христа.капищетобилораз-
рушено и на негово място
преподобни Бенедикт по-
строил църква в чест на св.
Йоан кръстител. скоро се
събрали толкова много по-
движници, че се образувал
голям манастир, който ста-
нал средище и майка-мана-
стир на цялото западно мо-
нашество.Бенедиктнаписал

уставзасвоитебратя,които
започналидасенаричатпо
неговото име - бенедиктин-

ци. преподобни Бенедикт
нурсийски умрял в монте
касинопринеаполв543г.

Църкватапочитана14мартпреп.Бенедикт
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София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

Цска излезе двоен по-
бедител в “червеното” дерби 
с Цска 1948. тимът на Гри-
ша Ганчев триумфира с 1:0 в 
Бистрица и така победи и в 
двата мача от редовния сезон. 
това се случи след дебютен 
гол на влезлия като резерва 
норвежец тобиас Хайнц (65). 
тимът от “армията” събра 57 
т. и запази аванса си от 4 т. на 
върха пред Лудогорец. во-
деният от тодор Янчев клуб 
остана трети с 45 т. това беше 
първо домакинско поражение 
за отбора му през сезона.

преди мача имаше голя-
мо напрежение, а полицията 
блокира Бистрица. събра-
ха се около 1500 фенове на 
Цска, които не влязоха на 
стадиона и гледаха мача на 
един от хълмовете.

мвр арестува двама. по-
страда обаче кметът на се-
лото самуил попов, който 
опитал да спре бой между 
гамени.

“минах през центъра и 

видях, че се бият. не знаех 
кои са. просто исках да ги 
спра. Едните бяха на земята и 
въпреки това ги ритаха. Един 
от тях ме попита кой съм, ка-
зах, че просто искам да спра 
боя, но те не спираха...”, раз-
каза попов пред Бнт.

“отворих имота си, за да 
не изпочупят всичко. мен не 
ме интересува нито Цска, 
нито Левски. миналата го-
дина се катериха по ябълки-
те, изпочупиха ги”, сподели 
стефан тачев, собственик на 
имот до стадиона.

след края на “червеното” 
дерби феновете събраха тор-
би с боклуци от имота му и 
обещаха да възстановят счу-
пената ограда. Футболистите 
почистиха съблекалнята си и 
написаха върху картон “Бла-
годарим, Бистрица!”.

глЕдаЙтЕ

Футбол
Шампионска лига
по Макс спорт 3
17.00 Милан - Атлетико М (младежи)
22.00 Ман Сити - лайпциг
по Макс спорт 4
22.00 Порто - Интер
по Макс спорт 1
тенИС
20.00 “Мастърс” в Индиън уелс
по Макс спорт 2
Волейбол
20.00 Щутгарт - новара

атлетик (несебър) спечели нацио-
налния турнир “Футболни звезди на Бъл-
гария” при родените през 2014 г., които 
играха във формат футбол 7. на финала 
момчетата на треньора венцислав Гичев 
надвиха Бургас-спорт с 3:2. традицион-
ният турнир се организира от Фк Звез-
дичка и ос на БФс - Бургас. Участваха 
12 отбора в три групи по 4. несебърлии 
надиграха поред сините камъни (сли-
вен), спартак вн и Звездичка Бс, а на по-
луфинала - Черно море, със 7:2. 

полузащитникът на Цска станислав 
Шопов бе включен в групата на национал-
ния отбор на България за предстоящите 
квалификации за Евро 2024 с Черна гора 
и Унгария. той заменя халфа на Лудого-
рец Доминик Янков, който отпада заради 
контузия. това е втората принудителна 
промяна в състава на селекционера мла-
ден кръстаич, който преди това повика 
бранителя Християн петров (Цска) на 
мястото на Димо кръстев (Фиорентина).

  �
Марин МИлАШКИ

сдружението “Левски на левскарите” 
поиска оставки в клуба. организираните 
фенове визират собственика наско сира-
ков, който е подвел “синьото” общество 
с “куп лъжи”. мажоритарният акционер 
влезе в задочен спор с изпълнителния 
директор ивайло ивков и треньора ста-
нимир стоилов дали на “Герена” са по-
стъпвали оферти за над 6 млн. лв. за Хосе 
кордоба и андриан краев. такива е има-
ло, а сираков твърдеше обратното.

“вероятно с позицията, която ще из-
разим, ще си навлечем гнева на голяма 
част от левскарите. те вярват, че пробле-
мите се решават със заравяне на главата в 
пясъка. мисията на привържениците е да 
търсим истината и да изобличаваме тези, 
които я потъпкват”, обяви председателят 
на сдружението Димитър костадинов.

“призоваваме стоилов и ивков, ако 
ни лъжат, да подадат оставки без никак-
ви претенции към клуба. не ни подобава 
да бъдем водени от лъжци. ако се окаже, 
че мажоритарният акционер ни е излъгал 
за пореден път, да депозира акциите си 
и да станат собственост на нашия клуб. 
така левскарите заедно с генералния 
спонсор, който пое отговорност да пое-
ме заплатите на клуба и да води прего-
ворите с нап, ще продължим битката за 
спасяването на Левски.

очевидно някой лъже в Левски. нека 
се разбере кой е той и веднъж завинаги 
да спрат тези недостойни и неправилни 
неща. Цялата левскарска общност вади 
пари от джоба си след всеки собственик. 
причината да не погасяваме задължения 
към нап е освобождаването на щаба на 
петър Хубчев и насиру мохамед. 

сираков определя себе си като пази-
тел, не като собственик. За да стане това 
истина, трябва да депозира акциите си 

в клуба. по демократичен начин ще из-
берем нов надзорен съвет. Ясно е кои 
са тези хора - стоилов и ивков. това 
е работещият тандем, но не им се дава 
възможност да работят.

всички левскари са разочаровани, 
обезверени. Лошото управление води до 
финансови проблеми. трябват ни лидери, 
които да използват нашата емоция. това 
не е обикновен бизнес. ние сме готови на 
всичко. Даваме пари буквално за нищо. 
правим го, защото за нас това е идеоло-
гическа доктрина, близка до религия.

не си обяснявам как сираков не на-
мери повече от един спонсор, не изключ-
ваме генералния, напротив, разчитаме 
на тях. поели са ангажимент към нап и 
треньора. сираков допусна стратегически 
грешки, ще ги покрием, до безкрай ще ги 
покриваме, но да поеме отговорност”, за-
върши  костадинов.

сираков ще даде пресконференция 
днес.

Фенове искат 
оставки в Левски
ОбвинихаНаскоСираковв„куплъжи”

ЦСКА  взе „червеното” дерби

СНимкаБТа

Фенове на ЦСКА изгледаха победата на любимците си от близкия хълм

рЕзултати

XXII кръг
Ботев Пд-2 - ЦСКА 1948-2 1:3; 

Лудогорец-2 - Литекс 1:0.

1.ЦСка1948-2 22 14 5 3 41:12 47
2.Етър 22 11 7 4 26:12 40
3.СпортиСт 22 11 6 5 32:27 39
.............................................................................................
4.Крумовград 22 11 5 6 26:22 38
5.Монтана 22 9 6 7 29:24 33
6.лудогорец-2 22 10 3 9 21:25 33
7.Беласица 22 9 5 8 21:21 32
8.Дунав 22 8 7 7 35:28 31
9.СпартакПл 22 8 6 8 30:27 30
10.Марица 22 8 5 9 21:26 29
11.Янтра 22 7 7 8 16:21 28
12.Добруджа 22 7 6 9 30:29 27
13.Стр.слава 22 5 10 7 19:28 25
14.литекс 22 6 6 10 21:22 24
.............................................................................................
15.Миньор 22 6 6 10 23:21 24
16.БотевПд-2 22 6 3 13 17:31 21
17.ВитошаБ 22 5 5 12 22:34 20
18.Созопол 22 4 8 10 19:39 20

XXIII кръг
петък, 15.30: Дунав - Лудогорец-2; 

струмска слава - Ботев пд-2; миньор 
- витоша Б; събота, 15.30: созопол - 
Етър; марица - Янтра; Литекс - Доб-
руджа; неделя, 15.30: Цска 1948-2 - 
монтана; понеделник, 15.15: спартак 
пл - крумовград (в севлиево); 17.30 
Беласица - спортист св.

Шопов заменя 
Янков „на пожар” 
в националния

Атлетик  спечели 
„Футболни звезди ”
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СнимкаБТа

Датчанинът Емил Сиерсбек стреля срещу вратата на Андреас Волф  
при победата над Германия с 28:21 в Хамбург в мача за Еврокупата по хандбал

ансамбълът на весела Димитрова триумфира с титлите на 
пет обръча и с 3 ленти и 2 топки във финалите на турнира по 
художествена гимнастика за Гран при на марбея. Преди това 
грациите ни спечелиха златото и в многобоя. 

Стилияна николова добави към среброто в многобоя още че-
тири медала - титли на бухалки и топка и бронз на обръч и лента. 
Ева Брезалиева, която остана трета в многобоя, завоюва две сре-
бърни отличия на топка и обръч. 

Шампионка в многобоя стана София рафаели (ит) със сбор 
134,650 т. николова остана втора със 133,350 т. Ева Брезалиева 
завърши трета със 130,850 т. 

третата ни представителка татяна воложанина се нареди де-
сета със 119,000 т. 

Ансамбълът доминира 
за Гран при на Марбея

СнимкаБФХГ

Ансамбълът на България бе над всички в турнира за Гран при на Марбея

Българските състезател-
ки спечелиха осем медала от 
осмото издание на междуна-
родния турнир по художест-
вена гимнастика “афродита 
къп” в атина. Грациите ни за-
воюваха 3 златни, 3 сребърни 

и 2 бронзови отличия.
При жените магдалина ми-

невска, която стана шампионка 
в многобоя, взе злато и на фина-
ла на обръч с 32,650 т. и сребро 
на лента с 30,000 т. на топка тя 
изпусна уреда и остана послед-

на на финала с 27,800 т., а на 
бухалки, също след грешки, не 
попадна между финалистките.

Евита Грискенас (СаЩ) ста-
на шампионка на лента с 30,800 
т. и на бухалки с 30,600 т. на 
топка златния медал взе Дани-

ела муниц (израел) с 31,550 т.
ансамбълът на България 

за девойки прибави към злат-
ния медал в многобоя сребро 
на пет въжета и бронз на пет 
топки. тимът в състав андреа 
иванова, Ева Емилова, Цве-

ЦСка загуби драматично у дома 
от Дея спорт с 2:3 (23:25, 25:18, 18:25, 
25:20, 14:16) в мъжкото волейболно 
първенство. така “червените”, които 
бяха лидери във временното класира-
не, се смъкнаха на трета позиция зад 
нефтохимик Бс и Левски София.

След 22:22 бургазлии спечелиха 
оспорвания първи гейм с 25:23. вто-
рата част бе тотално за домакините, 
които водеха през цялото време и за-
твориха гейма с 25:18. Дея спорт от-
ново излезе напред след доминация 
в третия гейм. играчите на алексан-
дър Попов обаче успяха да стигнат 
до тайбрек. в него съперниците вър-
вяха точка за точка до 14:14, когато 
гостите направиха 2 успешни атаки 
и взеха мача.

впечатляващо бе представянето 
на лидера на ЦСка Димитър Дими-
тров, който отбеляза 35 т., но те се 
оказаха недостатъчни. той направи 
51 атаки с 53% успеваемост и 7 аса. 
За Дея спорт 21 т. реализира нико-

лай Учиков, а 13 добави италианецът 
Стефано Патриарка.

кръгът завърши вчера с мача меж-
ду Черно море и шампиона Хебър.

Национална волейболна лига, 
19-и кръг:

ЦСКА - Дея спорт 2:3 (-23, 18, 
-18, 20, -14); Добруджа - Левски Со-

фия 0:3 (-21, -23, -16); Берое - Сла-

вия 3:0 (23, 11, 17); Марек Юни-

он-Ивкони - Нефтохимик 0:3 (-18, 
-20, -16); Пирин Разлог - Монтана 
3:0 (20, 20, 12). Снощи: Черно море 
- Хебър

Временно класиране: 1. неф-
тохимик 45 т. (15 поб., 4 заг., 50:20) 
2. Левски София 42 (14, 5, 48:20) 3. 
ЦСка 41 (14, 5, 48:25) 4. Берое 39 
(13, 6, 45:26); 5. Дея спорт 39 (13, 6, 
46:28) 6. Хебър 38 (12, 6, 45:25) 7. 
монтана 29 (10, 9, 36:36) 8. Пирин 
разл 22 (7, 12, 28:40) 9. Черно море 15 
(6, 12,  23:43) 10. Добруджа 17 (5, 14, 
26:45) 11. марек Юнион-ивкони 9 (3, 
16, 12:49) 12. Славия 3 (1, 18, 6:56).

Сеул ще кандидатства 
за домакинство на Летните 
олимпийски игри през 2036 г., 
но индивидуално, а не заедно 
със столицата на кнДр Пхе-
нян, обяви кметът на града 
Се-Хун о пред “ройтерс”.

Заради надеждите за по-до-
бри отношения със съседите, 
които са въоръжени с атомно 
оръжие, Сеул изпрати пред-
ложение до Пхенян да бъдат 
заедно домакини на игрите 

през 2032 г., преди Бризбейн 
да бъде избран.

“мисля, че стратегията за 
2032-ра бе обречена на неус-
пех заради непредвидимите 
отношения между двете ко-
рейски държави”, каза Се-
Хун о.

кандидатурата за 2032 
г. се базираше на успеха на 
Зимната олимпиада в Пьонг-
Чанг 2018, където спортисти-
те от двете страни се появиха 

под общ флаг на церемонията 
по откриването. Президентът 
на мок томас Бах привет-
ства това като “историческа 
инициатива”.

оттогава обаче двустран-
ните отношения се обтегнаха, 
след като кнДр тества рекор-
ден брой балистични ракети в 
последните години.

Градоначалникът допълни, 
че Сеул ще остане гъвкав за 
идеята някои спортни състеза-

ния да се проведат в демили-
таризираната зона на Пхенян, 
ако отношенията между двете 
държави се подобрят.

Сеул бе домакин на олим-
пиадата през 1988 г. 

очаква се и катар да пред-
стави кандидатура за олим-
пийските игри през 2036 г. 
след успеха на мондиал 2022. 
кандидати се предвижда да 
бъдат още индия, Германия 
и Египет.

Осем медала за 
грациите ни в Атина
магдалинаминевскаиансамбълътдевойкиститлитевмногобоя

ЦСКА сдаде  
волейболния връх

тейоана Пейчева, красимира 
иванова и Габриела Пеева по-
лучи за изпълнението с пет въ-
жета 29,200 т., класирайки се 
след италия. на финала на пет 
топки нашите момичета полу-
чиха 27,400 т. титлата отново 
бе за италия с 28,700.

При девойките Елвира 
краснобаева спечели сребро на 
бухалки с 29,250 т. никол то-
дорова завоюва бронз на топка 
с 30,200 т. на обръч тя допусна 
неточности и се нареди шеста с 
27,350 т. Шеста на лента остана 
Дара Стоянова с 24,650 т.

Съдии за България на това 
състезание бяха вицепрезиден-
тът на федерацията ни невяна 
владинова и рада вражева.

Сеул иска пак Олимпиада, но без Пхенян

Даниел иванов - аоияма пре-
търпя първа загуба на мартенския 
турнир по сумо в осака. във втория 
ден на надпреварата сумистът от Ел-
хово, който е с ранг “маегашира-8”, 
бе избутан от дохиото от японския 
“маегашира-8” Ура с хватката “оши-
даши” и има баланс 1-1.

Първа загуба 
за Аоияма  
в Осака


